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ZAPISNIK 
 
sa 10. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 26.ožujka 2018. godine (ponedjeljak) , 
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu     

  
Sjednicu je u 10,00 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
( IDS-HNS-ISU-IP-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. Apro la decima seduta 
dell'Asemblea della Regione Istriana. Sve skupa  srdačno pozdravljam, pozdravljam 
istarskog župana Valtera Flega, zamjenice i zamjenika  Istarskog Župana  i sve ostale 
suradnike, koji su prisutni na sjednici, pozdravljam sve predstavnike sredstava javnog 
informiranja. 

 
PRISUTNI – ODSUTNI: 

 IŽ.10.sjed. 26.03..2017. PRISUTNI – ODSUTNI PAZIN 

R. 
Br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIM: 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutna (O) 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

 7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  
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OSTALI PRISUTNI: 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ, 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  
VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za reviziju, 
TATJANA MATOŠEVIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU - SDSS   

28. Ljerka Peruško SDP – HSU - SDSS   

29. Radovan Cvek SDP – HSU - SDSS  Odsutan (O) 

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU - SDSS   

31. Milio Bulić SDP – HSU - SDSS   

32. Silvano Hrelja SDP – HSU - SDSS  Odsutan (O) 

33. Goran Subotić SDP – HSU - SDSS   

34. Mirjana Galo SDP – HSU - SDSS   

35. Ilirijana Croata Medur HDZ ( od 5. sjednice)  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. Mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. Dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Goran Poropat Živi zid  

43. Dr. sc. Tea Golja MOST NL  

44. Ladislav Turčinović MOST NL  

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 
dr.sc. EZIO PINZAN, v.d. pročelnika Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
VESNA PAVLETIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 

(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 

integracije IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije 
MARGARETA STIPANČIĆ, pročelnica Službe za javnu nabavu 
INGRID PALJAR, ravnateljica  Zavoda za prostorno uređenje IŽ 
Dr.sc.BORIS SABATI, direktor  Istarske  razvojne agencije, Pula 
MARIO POLIĆ, Institut za međunarodne odnose, izvođač Strategije 
Tamara Kiršić, IDA 
HELGA MOŽE GLAVAN, ravnateljica Zaklade za poticanje partnerstva i razvoj civilnog 

društva 
ANA MIKULJAN FRANKOVIĆ, voditeljica Odsjeka za pomorstvo, promet i infrastrukturu 
 
 Dnevni red je  dosta obiman, ima 27 točaka. Nije bilo nikakvih prijedloga za  izmjene i 
dopune, pa daje dnevni red na glasanja, te nakon glasanja utvrđuj da je za 10. sjednicu 
Skupštine Istarske županije utvrđen slijedeći dnevni red kako je predložen. 
 

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 9. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a) Prijedlog Odluke o stavljanju u mirovanje mandata članice Skupštine Istarske 
županije 

b) Prijedlog Rješenja o verifikaciji člana Skupštine Istarske županije 
c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije 

4. Prijedlog Odluke o donošenju Županijske razvojne strategije Istarske županije do 
2020. godine  

5. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju u prostoru Istarske županije za 
razdoblje za 2013. do 2016. godine  

6. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Zaklade za poticanje partnerstva i 
razvoja civilnog društva za 2017. godinu 

7. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o ugovorima o koncesiji i radu 
koncesionara za 2017. godinu 

8. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Regionalnog programa za mlade Istarske županije 
9. Prijedlog Zaključka o odobravanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije za 

2017. godinu  
10. Prijedlog Zaključka o odobrenju Programa rada Savjeta mladih Istarske županije za 

2018. godinu 
11. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju teksta javnog poziva za predlaganje kandidata za 

članove i zamjenike članova Savjeta mladih Istarske županije 
12. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 

izgradnju nove Opće bolnice u Puli 
13. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na potpisivanje Ugovora 

o zaštitarskim uslugama sa tvrtkom SIGURNOST BOLJUN i dr. j.t.d., Pula  
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14. Prijedlog Odluke o visini i obvezi plaćanja naknade za navodnjavanje za Sustav 
javnog navodnjavanja Valtura za 2018. godinu  

15. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 
agroturizma Istre za 2017. godinu  

16. Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o korištenju sredstava Fonda za razvoj 
poljoprivrede i agroturizma Istre  

17. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi za 2018. 
godinu  

18.  
a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola elementare 
italiana, Novigrad - Cittanova  

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
dopuni Statuta Srednje škole Buzet  

19. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
osnovnog školstva za 2018. godinu  

20. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
srednjih škola i učeničkih domova za 2018. godinu 

21. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti 
Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2017. godinu 

22. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2018. godini 

23. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije osobe 
u 2018. godini 

24. Prijedlog Odluke o minimalnim financijskim standardima za decentralizirane funkcije 
za zdravstvene ustanove u 2018. godini 

25. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2018. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

26. Prijedlog Odluke o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje projekata 
temeljem Javnog natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i socijalne 
skrbi u Istarskoj županiji za 2018. godinu 

27. Prijedlog Rješenja o petim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 
mrtvozornika na području Istarske županije 

 
ORDINE DEL GIORNO 

1. Verifica del verbale della 9-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  

a) Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato di membro 
dell'Assemblea della Regione Istriana 

b) Proposta di Provvedimento di verifica del mandato di membro 
dell'Assemblea della Regione Istriana 

c) Giuramento solenne del consigliere dell'Assemblea della Regione Istriana 
4. Proposta di Delibera sull'emanazione della Strategia regionale di sviluppo della 

Regione Istriana fino al 2020  
5. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sullo stato nel territorio 

della Regione Istriana per il periodo dal 2013 al 2016  
6. Proposta di Delibera sull’approvazione della Relazione sul lavoro della Fondazione 

per la promozione del partenariato e lo sviluppo della società civile per il 2017 
7. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sui contratti di 

concessione e il lavoro dei concessionari nel  2017 
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8. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Programma regionale per i giovani 
della Regione Istriana 

9. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal 
Comitato consultivo giovanile della Regione Istriana per il 2017,  

10. Proposta di Conclusione sull'approvazione del  Programma di lavoro del Comitato 
consultivo giovanile della Regione Istriana per il 2018 

11. Proposta di Conclusione sull'approvazione del testo dell'Invito pubblico per la 
proposta dei candidati a membri del Comitato consultivo giovanile della Regione 
Istriana 

12. Proposta di Conclusione sul consenso all'indebitamento dell'Ospedale generale di 
Pola per la costruzione del nuovo Ospedale generale di Pola 

13. Proposta di Conclusione sul consenso all'Autorità portuale di Pola a firmare il 
Contratto sui servizi di sorveglianza con l'impresa SIGURNOST BOLJUN i dr. j.t.d., 
Pola  

14. Proposta di Delibera sull'ammontare e l'obbligo di pagare il compenso per l'irrigazione 
per il Sistema d'irrigazione pubblica Valtura per il 2018  

15. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal 
Fondo per lo sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo dell'Istria per il 2017  

16. Proposta delle Modifiche e integrazioni del Regolamento sull'utilizzo dei mezzi del 
Fondo per lo sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo dell'Istria  

17. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni del Programma dei fabbisogni 
pubblici nella cultura per il 2018  

18.  
a) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Talijanska osnovna škola, 
Scuola elementare italiana, Novigrad – Cittanova  

b) Proposta di Delibera sulla concessione del previo consenso alla 
proposta della Delibera sull'integrazione dello Statuto della Srednja 
škola Buzet (Scuola media superiore di Pinguente)  

19. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni 
decentrate delle scuole elementari per il 2018  

20. Proposta di sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni 
decentrate delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno per il 2018 

21. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sull'attuazione del Piano 
operativo delle attività del Piano per la salute e il benessere sociale della Regione 
Istriana per il 2017 

22. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e il modo di finanziare le spese materiali e 
finanziarie dei centri per l'assistenza sociale e l'importo delle spese di riscaldamento 
ai beneficiari del compenso minimo garantito che si riscaldano a legna nel 2018 

23. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle case per 
anziani nel 2018 

24. Proposta di Delibera sugli standard finanziari minimi per le funzioni decentrate per gli 
enti sanitari nel 2018 

25. Proposta di Conclusione sulla determinazione dell'Elenco delle priorità per la 
disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2018 fra gli istituti sanitari sui 
quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi. 

26. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi finanziari per il cofinanziamento dei 
progetti in base al Concorso pubblico per il finanziamento dei progetti nel campo della 
sanità e dell'assistenza sociale nella Regione Istriana per il 2018, 

27. Proposta di Provvedimento sulle quinte modifiche e integrazioni del Provvedimento di 
nomina dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana, 

 
AD – 1 

Verifikacija zapisnika sa 9. sjednice Skupštine Istarske županije 
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 Skupština je jednoglasno bez primjedbi verificirala 
 

ZAPISNIK 
sa 9. sjednice Skupštine Istarske županije 

AD -2 

Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

Za postavljanje vijećničkih pitanja prijavljeni su ovim redom : Vili Rosanda, Sanja 
Radolović, Cinzia Počeko Kranjec, Vladimir Buršić, Damir Grünbaum, Frančesko Andreja, 
Divna Radolović Rosanda, Marino Baldini, Goran Subotić, Mirjana Galo, Milio Bulić. 

  VILI ROSANDA, IDS, ima dva pitanja za Župana. Prvo pitanje na temu Uljanika, 
drugo na temu Kaštijun. 

 Za prvo pitanje na temu Uljanika istaknuo bih  da je stav Župana i Županije jasan, 
prioritet ove Županije je očuvanje tradicije brodogradnje, očuvanje radnih mjesta, 
očuvanje Uljanika kao perjanice istarske industrije i hrvatske brodogradnje. A ono što bi 
me zanimalo je trenutačna situacija u Uljaniku i postoje li saznanja oko budućeg 
strateškog partnera. 

 Oko Kaštijuna htio bih istaknuti da kao osoba koja živi možda na kilometar od 
Kaštijuna, kao osoba koju Kaštijun ili ajmo reći Kaštijun direktno utječe i na moju kvalitetu 
života, reći ću i na neke dopunske prihode, jer se kao i mnogi u tom dijelu se bavim 
turizmom, kao osoba koja zna kako je to kada morate zatvoriti prozore, jer se ne znam, u 
tom trenutku spaljuje smeće, koja zna što se desi kada imate jednu hrpu smeća i vjetar 
raznese to smeće kilometrima okolo. Osobno držim da situacija postojećeg Centar koji je 
izgrađen tehnologijom kojom je izgrađen, je zaista jedan centar na koji može biti ponosan 
svatko kome je stalo i do održivog razvoja i do ekologije i zaista držim da imamo jedan 
centar za 21. stoljeće. No, ono što mene u ovom  trenutku zanima je što se trenutačno 
dešava sada sa Kaštijunom i na Kaštijunu i što se dešava trenutačno cjelokupnim 
sustavom gospodarenja otpadom u Istri. 

 PREDSJEDNIK, nada se da se smeće ne spaljuje direktno. 

 ŽUPAN Istarske županije Valter Flego (u nastavku ŽUPAN IŽ), zahvaljuje vijećniku 
Vili Rosandi na dva postavljena aktualna pitanja. Krenut ću sa Uljanikom. Pitanje glasi: 
što se desilo novoga, odnosno koja je trenutna situacija. Ono što je novo, što je aktualno 
je činjenica da od prošle sjednice kad smo ovdje imali jednoglasno usvojene zaključke do 
danas mi smo bili u Uljaniku, upravo onako kako smo i ovdje bili obećali, zajedno sa svim 
saborskim  zastupnicima i pričali sa Upravom Uljanika i sa socijalnim partnerima odnosno 
sa Sindikatima. Osim toga produžen je rok za dubinsku  analizu do prošlog petka gdje svi 
zainteresirani, eventualno budući strateški partneri su mogli podignuti materijal, dobiti sve 
informacije oko trenutne situacije u Uljaniku. Što dalje reći danas, da ne prejudiciramo 
nikakvu buduću situaciju. Dakle, treba reći da mi i na sastanku  sa saborskim 
zastupnicima i sa Upravom smo rekli što mi želimo, to smo vrlo egzaktno i prošli put 
ovdje rekli kao Županijska skupština. A to je činjenica da želimo maksimalno sačuvati, 
prije svega, brodogradnju. To je strateška odrednica nas lokalne regionalne uprave i 
samouprave i naravno da nećemo prejudicirati hoće li i koji strateški partner uspjeti ući 
prema Uljaniku, već će to biti  rasprava o budućnosti, rasprava u koju sam siguran da 
ćemo biti uključeni, ali prije svega, rasprava koju trebaju započeti vlasnici, Uprava, 
socijalni partneri odnosno Sindikati, Vlada o kojoj puno toga ovisi. Nama nije svejedno 
što će se desiti sa Uljanikom, upravo  obrnuto i zato mislimo da bilo koja rasprava treba 
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krenuti od činjenice da budući strateški partner treba investirati u  brodogradnju. Naravno 
da treba, ono što smo se svi složili i prestrukturirati, jer očito neke stvari treba promijeniti. 
No, u tom prestrukturiranju  nikako zaboraviti zašto je Uljanik jedan od simbola Istre i 
Hrvatske brodogradnje. U tom smislu je išla i rasprava i kako sam rekao prošloga tjedna. 
U tom smislu  vjerujem da će ići svi budući napori. Ali, o svemu ostalome ja trenutno ne 
bih htio špekulirati, jer sada upravo su te rasprave ispred nas. Ono što mi očekujemo je 
maksimalna odgovornost svih partnera. Ono što mi očekujemo je da  se na prvo mjesto 
stave radna mjesta. Ono što mi očekujemo je da se stavi ukupan potencijal koji Uljanik 
ima na stol i da se  maksimalno iskoristi nou hau i radno iskustvo odnosno ljude i prostor 
kako bi maksimalan broj ljudi i obitelji i sutra moglo živjeti od Uljanika odnosno 3. maja. 
Sve više od toga mislim da bi bilo neozbiljno da ja špekuliram dalje u ovoj situaciji. 
Naravno da je to previše aktualna tema da ne bismo i na slijedećim sjednicama 
Županijske skupštine o njoj pričali. Međutim, sada smo ovdje  gdje sam rekao. Ja sam 
rekao što mi želimo i tražimo i vidjet ćemo slijedećih dana i tjedana ova vrlo bitna situacija 
u kojem smjeru dalje će ići. Ali, tvrdim da smo se mi dobro postavili i tvrdim da bilo kojem 
sutrašnjem partneru Uljanika, 3.maja ili bilo kojeg drugog čimbenika u ovom lancu koje 
sam rekao,  nije svejedno s obzirom da je naš  stav jasan i nedvosmislen, dakle, nije sve 
jedno kako će ući ili kako će se ponašati, jer  znamo što mi tražimo. 

 Kad govorimo o Kaštijunu puno puta smo ovdje pričali, gotovo na svakoj sjednici 
Županijske skupštine, ne samo ovdje, nego i na gradskim vijećima, općinskim vijećima. 
To zato jer smo mi ustvari apsolutni pioniri vezano za zbrinjavanje otpada. Ali treba reći 
par stvari kako u biti stvari stoje. Mi nismo čekali nikoga već smo među prvima, ma ne 
samo u Hrvatskoj, jer jesmo uz Marišćinu prvi, odnosno Primorsko-goransku županiju, ali 
među prvima u ovom dijelu Europe krenuli sanirati odlagališta otpada. I sada možemo 
razgovarati, možemo razmišljati, možemo špekulirati, da ne kažem provocirati, što bi bilo 
kad bi bilo. Neki su nešto radili, a drugi nisu se previše znojili po našoj Hrvatskoj i zato 
danas imate te Jakuševce, te Karepovce,  ne znam kako se zovu, te    smrada, te svega 
onoga ostaloga., što je naša realnost i stvarnost. A imate i činjenicu da je netko poštivao 
strateške  dokumenta Ministarstva, da je netko znao  da treba krenuti, imao hrabrosti 
krenuti u takve investicije i da taj netko nije birao  tehnologiju i taj netko nije iz svog džepa 
davao  sva potrebna sredstva za to i graditi, jer je  Fond investitor, jer je država birala 
tehnologiju i jer je Europa gro sredstava dala.  I danas imamo to što imamo i dobro je 
ministar rekao neki dan imamo i dječjih bolesti. I danas kada me pitate što se dešava na 
Kaštijunu, dešava se činjenica da od 1.03. mi imamo takozvano fino uglađivanje sustava,  
kalibriranje sustava, jer sasvim sigurno ima tu još dosta detalja  koje  treba izbrusiti, ali 
ima i neodgovorenih pitanja. I meni je drago da konačno imamo i Ministarstvo i Fond koji 
imaju razumijevanja i koji žele itekako biti partneri u rješavanju problema ne samo 
Kaštijuna, jer Kaštijun je samo jedan kamenčić u ukupnom mozaiku prelaska na novi 
sustav zbrinjavanja otpada  gdje, kao što je i sam ministar rekao, postoje teme koje nisu 
samo Istarske i Primorsko-goranske županije, nego prije svega Hrvatske, jer sutra imat 
ćemo neke nove sustave izgrađene na ostalim odlagalištima otpada., pa je tako jedno od 
hrvatskih pitanja i to kamo ćemo sa tim SFR-efom ili kao što smo  ga nekada nazivali 
RDF-om, dakle, gorivim dijelom otpada. I tu se slažem sa temom koju je i sam ministar 
rekao, a to je dajte mi još mjesec, dva dana, pa da pokušamo i mi kao Ministarstvo 
zajedno sa Fondom itekako nekako smisleno i suvislo rješenje predložiti, jer to što je 
danas problem Istre, Primorsko-goranske županije, sutra će biti cijele Hrvatske ako se sa 
njime ne uhvatimo u koštac. To netko treba razmisliti u tom smjeru ići i vjerujem da će i 
Fond, kao što smo razgovarali sa ravnateljem u pet, šest puta, naći i načina da to može 
pomoći odnosno sufinancirati ako znamo u  kom smjeru dalje idemo.  

Ono što je važno za reći vidite da na svim općinskim i gradskim vijećima donose se nove 
odluke, idemo u jedan potpuno novi sustav, sustav koji će  valorizirati recikliranje, 
odvajanje otpada,  što mislim da je odlično. Mi smo danas tek na nekakvih 18 % i kao 
država što je sve skupa vrlo malo. Međutim, trebamo stimulirati maksimalno građane da  
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odvajaju, samim time da manje plaćaju i ja nemam straha da će zbog toga Kaštijun ostati 
bez posla. Mislim da je prioritet da itekako i sa ovog mjesta pozovemo ljude da 
maksimalno odlažu i samim time manje plaćaju. Ja  nemam straha da će zbog toga 
Kaštijun ostati bez posla. Mislim da je prioritet da itekako i sa ovog mjesta pozovemo 
ljude  da maksimalno odvajaju, da  recikliraju, da samim time smanjuju svoje računa, jer 
je to praksa najboljih europskih regija i gradova. To mogu reći i kao potpredsjednik NV-ea 
Odbora za zaštitu okoliša Europskog odbora regija gdje idemo vrlo skoro i u europski 
zeleni gad Mirningen u Nizozemskoj koji su i po tom pitanju radili isto ono što mi danas 
radimo. Dakle, ja tvrdim da mi jesmo na pravom putu, ja tvrdim da ćemo imati sasvim 
sigurno još porođajnih muka što je uobičajeno, ali ako svi zajedno želimo ići u tom smjeru 
i ne se baviti prošlošću, ne opet se vratiti na teme od pred pet, deset ili  15 godina, već 
gledati kako uspostaviti sustav koji će funkcionirati za 5 godina onda itekako ćemo uspjeti. 

 SANJA RADOLOVIĆ, SDP, ima dva pitanja. Prvo je pitanje vezano za  Županijski 
centar za gospodarenje otpadom Kaštijun, upućuje ga Županu. Zanimaju je neki 
konkretni podaci. Zanima me kako to da je po predloženom  cjenikom iz studenog 2017. 
godine cijena prerade tone otpada bez PDV-ea bila za udjeličare Istarske županije sa 
vlastitim prijevozom do Kaštijuna 73,00 eura po toni, sada je narasla na 91,00 euro, zatim 
cijene za ostale udjeličare Istarske županije bila je u studenome 2017.godine 80 eura po 
toni prerade bez PDV-ea, a sada je narasla na  90,00 eura. I treća stvar  cijena za treće 
osobe 92,00 eura po toni bez PDV-ea, a  sada je narasla na  115,00 eura po toni prerade 
po toni. 

 Drugo pitanje, također upućujem Županu, a može i kolega Valerio Drandić bolje reći. 
U pripremi je nova nacionalna mreža onkologije gdje će se istarski pacijenti uvelike izvisiti, 
dakle, veći dio terapije moći će se primiti samo u KBC-eovima. Osim toga iz bolnice su 
uputili i protestno pismo samom ministru, a i predsjedniku Upravnog vijeća HZZO-a, što 
se to tom pitanju misli napraviti i mene zanima kakve konkretne mjere Županija poduzima 
po tom pitanju. 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović na prvom pitanu, o kojem će reći par 
stvari, a vezano za drugu  temu, ljudi koji su malo bolje u onkologiju  upućeni.  

 Zašto takva cijena ? Na temelju egzaktnih troškova i egzaktnih ulaznih parametara, 
na temelju potpisanih sporazuma sa velikom većinom gradova, odnosno gradova i općina 
i na temelju nekih realnosti koje danas 2018. godine znamo, a onda pred 10 ili 12 godina 
ili u godini kada se radila aplikacija nismo znali, nego smo vjerovali. Govorim o tome da 
danas znamo kakve su cijene energije, da danas znamo da gorivi ostatak, taj dio otpada, 
neće biti prihod nego sasvim sigurno, kao što nažalost možete i čuti i vidjeti, bit će u 
nekom dijelu rashod odnosno trošak. Na temelju toga vi pričate o cijenama koje je 
Skupština izglasala, dakle, 91 ili 99,00 eura, ali sa PDV-eom. Bez PDV-ea to je vrlo 
konkurentna cijena. I na temelju činjenice da nije to zbilja palo iz neba već je to  rezultat 
vrlo dubinske analize i činjenice da ne želimo od Kaštijuna napraviti gubitaša odnosno ne 
želio nešto na lažnim osnovama graditi. Daj bože da se kroz vrijeme vidi da ta cijena nije 
možda velika, da je prevelika i da nakon ovog perioda što sam rekao da smo sada u 
hajting junigu u ovom kalibriranju finom podešavanju da imamo prostor za smanjivanje,  
ali mislim da je odgovornost nas, kada kažem nas onda mislim, prije svega, na Skupštinu 
Kaštijuna, na Nadzorni odbor, da uspostavimo jedan održivi sustav, ali kao što sam rekao 
ta cijena trebala  u čim manjem dijelu dirati građane, gospodarstvo, s obzirom da oni 
mogu birati volumen kante u konačnici ili birati koliko će proizvoditi otpada.  

 Ono što  za kraj želim reći biti će tu sasvim sigurno još otvorenih stavaka o kojima 
razgovaramo sa Ministarstvom i sa ministrom. Prije svega tu mislim na bio razgradivi 
otpad, na krupni otpad i na cijeli niz još ostalih detalja koje i samo Ministarstvo treba 
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razlučiti uredbama i pravilnicima definirati pod kojim uvjetima i na koji način i gdje će se 
otpad zbrinjavati. Želim i sa ove govornice još jednom pozvati i sve ostale općine ili 
gradove kojih zbilja nije puno, odnosno minimalan im je broj, da se pridruže istarskoj 
solidarnosti, da potpišu ugovor sa Kaštijunom i  da samim  tim uđu u onu prvu grupu ili 
drugu cijene odnosno  cjenika koji ste vi točno naveli, a ne trećeg, kako bi onda u 
konačnici i cijena za te njihove građane bila povoljnija, a ne skuplja. 

 VALERIO DRANDIĆ, naglašava da je upoznat s tom problematikom jer smo je imali 
na Upravnom vijeću. Moram naglasiti  da se radi o novim lijekovima. Hrvatsko zdravstvo 
uključuje u postupak kemoterapija određeni broj potpuno novih lijekova za koje se smatra 
da su puno kvalitetniji i efikasniji. Međutim, ono što je neprihvatljivo je da ta odluka glasi 
da će se takvi lijekovi primjenjivati isključivo u klinikama. To drugim riječima znači da bi 
svi naši pacijenti koji žele imati takve terapije morali putovati do Rijeke ili Zagreba što je 
nerazumljivo i naša je bolnica na temelju zaključka kolegija i naših onkologa odmah 
reagirala i mi smo uputili dopis Ministarstvu tražeći da se takvi lijekovi disperziraju ili 
spuštaju na razine općih bolnica, jer se oni već primjenjuju u svijetu i nemaju apsolutno 
nikakvih jačih posljedica od klasičnih lijekova kemoterapije da bi morali biti pod nekakvim 
specijalnim nadzorom. Ja vjerujem da će se naš prijedlog prihvatiti s obzirom  da nema 
nikakvih zapreke da će se takvi lijekovi dostavljati i općim bolnicama, jer ovako se samo 
povećavaju  troškovi liječenja.  

 SANJA RADOLOVIĆ, dopunsko pitanje, kaže da ima samo malu dopunu po pitanju 
Kaštijuna. Smatra da cijena koja je utvrđena u studenom 2017. godine nije mogla baš 
toliko bitno promijeniti do 2018. godine i upravo stoga ne znam kakvu poruku šaljemo 
ostalim gradovima i općina koji još nisu potpisali sporazum, kakav rizik oni smatraju 
potpisivanjem tog sporazuma. Mislim da se  puno bolje moglo komunicirati ono što ste 
rekli župane vezano za gradove i općine, dakle, puno gradskih i općinskih odluka o 
načinu pružanja javne usluge pri prikupljanju otpada, nisu usklađene. Ne znam da li 
primjerice znate da u Gradu Puli građani neće moći izabrati da li će  imati spremnike 60, 
80 ili 120 litara, moći će konkretno izabrati da li će biti spremnik od 80 ili 120 litara, 
neovisno da li se radi primjerice o samcu u kućanstvu ili četveročlanoj obitelji, a 
naplaćivati će se  veličina spremnika, neovisno o tome koliko  taj spremnik bude pun. 

 Što se tiče samog problema  sa onkološkom mrežom, istina je kao što ste naveli, 
sada je to napravljeno za takozvane kaol lijekove, a istarski pacijenti će još dodatno biti 
zakinuti sa tom nacionalnom mrežom onkologije koja je u primjeni, tako da će se i neka 
primjena kemoterapije moći primati samo u kliničkim centrima što će naravno povećati i 
putne troškove, sanitetski prijevoz, osobe u  pratnji pacijenata. Ja bih vas zaista zamolila 
da svi skupa i kroz Zajednicu županija i kroz HZZO-o kojima, podsjetiti  ću, morali smo, 
dakle, otpisati limit Zavoda za javno zdravstvo prije nekoliko sjednica ovdje upravo zbog 
njihovog reagiranja. Ja bih zamolila da svi zajedno izvršimo politički, medicinski, 
institucionalni pritisak da se naša bolnica stavi u  ravnopravni položaj sa KBC-eovima. 

 VALERIO DRANDIĆ, daje dodatni odgovor vezano za Kaštijun. Ova  teza koju ste vi 
iznijeli mi je jako poznata, izgubio sam sate i sate na dokazivanju vašem kolegu da nije 
tako. Ne postoji razlika u cijeni između prosinca 2017. i današnje cijene, apsolutno ne 
postoji. To je samo jedno krivo tumačenje izraza PDV-ea i  izraza transporta. Skupština 
Kaštijuna je donijela odluku u  12. mjeseca 2017. godine i  ta je odluka i danas na snazi. 
Ništa se promijenilo nije, samo tumačenje vašeg kolege. Hoćemo ga imenovati ? Nema 
puno kose. 

 Što se tiče lijekova slažem s vama i mi  se nećemo pomiriti s time da  ova priča 
ostane ovako kako je sada zacrtana. Naravno, uvijek se bunimo, uvijek protestiramo, pa 
ćemo i  sada. Vjerujem da ćemo uspjeti. 
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 PREDSJEDNIK, upozorava i moli one koji međusobno pričaju u vijećničkim klupama, 
za malo tišine. Ako imate što za raspraviti idite van, popijte si kavu, popričajte si i vratite 
se nazad u vijećnicu.. 

 CINZIA POČEKO KRANJEC, IDS, kaže da se njeno pitanje odnosi na početak 
izgradnje Istarskog ipsilona. Početak izgradnje Istarskog ipsilona na dionici od Pazina do 
tunela Učke je do sada više puta odgađano, odnosno prolongirano Koncesionar je  
krajem godine izjavio da su tehnički uvjeti realizirani i da su financijska sredstva 
osigurana. Izgleda da bi gradnja trebala započeti u ovoj godini, pa moli  za više 
informacija po tom pitanju. 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Cinziji Počelo Kranjec na važnom pitanju odnosno na 
važnom infrastrukturnom projektu, ne samo istarskom, nego i puno širem projektu. 
Izgradnja je više puta prolongirana, odnosno sam početak izgradnje i to prije svega radi 
procedure koja se tiče Europske komisije odnosno procedure koja se tiče Digi 
Competitiona koji zbilja u par mjeseci koliko češlja svaku stavku koncesijskog ugovora, 
postavio je cijeli niz pitanja na koje je trebao koncesionar zajedno sa Vladom dati vrlo 
konkretne odgovore. Mi smo u  stalnoj komunikaciji. I prošlog tjedna imali smo jedan 
razgovor i ono što ja danas mogu reći da odgovori na sva ta pitanja prema Europskoj 
komisiji, prema Digi Competitionu, idu dostavljena i vjerujem da više dodatnih novih 
pitanja biti neće što znači da je ukupan materijal koji je otišao prema Bruxellesu i više 
tisuća stranica dostatan da Digi Competition donese konačnu odluku. Konačna odluka 
treba biti i biti će donesena u  roku od 30 do 60 dana, dakle, od  defakto prošlog petka, 
što znači da nakon toga preostaje samo formalna odluka Vlade Republike Hrvatske i 
resornog ministarstva koje je isto tako kao i svi mi snažno podržava ovaj projekt. Kada 
sve to skupa stavimo na stol onda ja vjerujem da je itekako realno da čim postupak bude 
definitivno okončan do početka  6. mjeseca kako bismo nakon toga odmah se moglo 
započeti i samim izvođenjem radova, najprije pripremnih aktivnosti, a nakon toga i onih 
većih, ozbiljnijih, složenijih zahvata, koji će u konačnici zaposliti od 800 do 1000 ljudi, 
tako dvije i pol, tri godine, koliko će se  radovi odvijati. Zato je to nama toliko važno, zato 
toliko sudjelujemo u svim tih pripremnim aktivnostima, zato toliko jesmo uključeni u 
kompletnu pripremu ove velike investicije. I zato insistiramo da u slijedećem koraku koji 
bismo htjeli da odmah ide paralelno nakon toga kada dođemo do tunela Učka, a to je 
druga cijev tunela, koja neće ovisiti samo o nama, prije svega će ovisiti i o tome kako će 
ići gradnja od Rogovića do samog tunela i o stanju pripremnih aktivnosti odnosno 
dokumentacije za budući tunel. To govorim zato, jer se budući tunel namjerava u velikom 
dijelu financirati  iz Europskih fondova, zato jer i danas i važna naša Županijska razvojna 
strategija, sutra operativni programi Republike Hrvatske kako bi zbog pitanja sigurnosti  i 
protočnosti mogli jedan dio tunela financirati iz europskih novaca, a  ne, nažalost, kao i 
do sada samo ustvari iz novaca naših ljudi i turista koji voze ipsilonom, jer znate da u 
konačnici mi svi skupa plaćamo i gradnju i održavane ipsilona. Sve u svemu ja jesam 
optimista. Nakon  razgovora i sa odgovornim ljudima u Bruxellesu vjerujem da  smo došli 
do one zadnje stepenice i da kao što sam rekao u 6. mjesecu u Pazinu trebali bismo svi 
svjedočiti početku radova na ovom velikom i značajnom infrastrukturnom  našem projektu.  

 PETAR MACURA, IDS, postavlja pitanje vezano uz realizaciju programa razvoja 
rovinjske bolnice. S obzirom na najavljene aktivnosti investicija u rovinjskoj bolnici 
poznato je da je ta bolnička ustanova, osudio bih se reći, jedna od rijetkih koja ima 
pozitivan financijski rezultat, a ti rezultati su temeljeni na poslovnim planovima iz dosta 
duge povijesti. Dovoljno je reći da je paviljon namijenjen za pacijente austrijskog 
državnog fonda za zdravstvenu zaštitu renoviran 1978. godine, a da je negdje 1984. 
godine dovršen sa izgradnjom bazena. U međuvremenu ništa bitno nije se događalo 
osim što je ukinuta ortopedska djelatnost u rovinjskoj bolnici. Obzirom da je najavljena 
realizacija planova razvoja rovinjske bolnice postavio bih  pitanje: u kojoj je fazi realizacija 
plana razvoja te bolnice, odnosno u kojoj je fazi realizacija otvaranja ortopedske 
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djelatnosti dječje ortopedske djelatnosti i izgradnja novih objekata fizioterapije, odnosno 
novog  bazena. 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje poštovanom vijećniku Petru Macuri na pitanju na kojem  se 
jako puno radi. Ugodno je  dati odgovor u odnosu na pred pet godina na ovom isto 
mjestu kada smo pričali o rovinjskoj bolnici. Činjenica je  da i prošlih 4 godine u prošlom 
mandatu rovinjska bolnica je financijski više nego stabilizirana, dapače, ona je jedna od 
rijetkih hrvatskih bolnica koja je iz godine u godinu, zadnje dvije, tri godine, posluju u 
pozitivi odnosno posluju sa dobiti, što znate i sami da pred 5, 6, 8, 10 godina bila je iluzija 
ili znanstvena fantastika. Dokaz je da se može, dokaz je da ljudi kada dođu na prava 
mjesta mogu preokrenuti određene trendove, ali isto tako dokaz je činjenice da tu 
nećemo stati. Naime, mi smo sa  rovinjskom bolnicom u stalnom kontaktu, ali 
istovremeno i sa gradom Rovinjom kako bismo i dalje unaprijedili rad, unaprijedili 
kvalitetu odnosno standard ortopedske bolnice Dr. Martina Horvata. Svake godine, 
zadnjih tri, četiri godine, investiramo par milijuna kuna u dizanje postojećeg standarda iz 
vlastitih sredstava. Rovinjska  bolnica investira u svoje prostore, u opremu. Imamo puno 
projekata spremnih za natječaje. Bili smo i o tome razgovarali i u Ministarstvu turizma i sa 
ministricom odnosno u Ministarstvu regionalnog razvoja EU fondova i očekujemo upravo 
takve natječaje kako bismo mogli projekte kandidirati, a u međuvremenu tražimo rješenje 
upravo za ovo što ste vi rekli, a to je jedno od  najaktualnijih pitanja sasvim sigurno u 
Rovinju zadnjih petnaestak, dvadesetak godina, a to je kako i na koji način spojiti 
praktički potrebe  rovinjske bolnice i Grada Rovinja, jer rovinjskoj bolnici nedostaje novi   
terapijsko-bazenski kompleks, a Gradu Rovinju novi bazen. I sada je pitanje da li  se javni 
sektor, dakle, tu i tamo, jer je osnivač rovinjske bolnice Istarska županija i Grad Rovinj 
mogu dogovoriti da na jedan najpametniji način sinergijski to i učine. U tom smislu imali 
smo puno sastanaka i ja se želim stvarno zahvaliti i svim odgovornim ljudima u Gradu 
Rovinju na jednom super konstruktivnom pristupu, želim  se zahvaliti bolnici, koja isto 
tako traži rješenja, a mi smo na tragu pronalaska rješenja koje bi išlo u smjeru činjenice 
da imamo već idejni projekt gradnje novoga bazena, znamo što nam treba. Treba nam 
jedan vaterpolo bazen, jedan manji rehabilitacijski bazen, naravno, u sklopu cijele te 
investicije i da nam treba jedan kompleks hidroterapija za potrebe bolnice, trebaju nam 
prateći sadržaji za ova tri sadržaja koja sam prije rekao. Svjesni smo da rovinjska bolnica 
nema financijskih sredstava da sama ide u tu investiciju, ali isto tako smo svjesni da  
Grad Rovinj traži prostor za novi bazen. I onda rekli smo  idemo staviti glave skupa i 
idimo tražiti rješenje da Grad Rovinj financira u cijelosti ovu investiciju koju sam vam prije 
rekao, sadržaje te investicije, koja košta oko 30.000.000,00 kuna. Javno nadmetanje će 
reći točno koliko, gdje bi onda najprije Istarska županija dala Gradu Rovinju pravo 
građenja, ne besplatno, nego sukladno procijeni ovlaštenog inženjera građevinske struke 
da vidimo na koji način, pod kojim uvjetima na 30 godina i pod kojim financijskim 
veličinama možemo dati pravo građenja kako bi se onda mogla realizirati jedna takva 
investicija. Već je ishodovana lokacijska dozvola, već je potpisan sporazum ili ja bih 
rekao jedno pismo namjere da mi želimo u tom smislu to i učiniti, Uvijek govorim 
kompletno javni sektor bez uplitanja privatnog sektor, a nakon same izgradnje onda bi 
rovinjska bolnica sklopila ugovor sa Gradom Rovinjom o načinu korištenja jednog takvog 
kompleksa gdje bi bolnica koristila u terminima za svoje pacijente sukladno svojim 
prioritetima taj kompleks bazena, hidroterapije, rehabilitacijski bazen, a Grad Rovinj za 
svoje sportaše, za svoje škole, za svoje udruge u nekom drugom terminu da se ne 
narušava rad rovinjske bolnice, da bude maksimalna iskoristivost ovog kompleksa i da bi 
onda bolnica Dr Martina Horvata plaćala najam Gradu Rovinju za te usluge. To je ideja, 
to je ono što mi ćemo itekako staviti u sporazume. Ako bude potrebno, dapače, ja bih 
volio da već na slijedećoj sjednici Županijske skupštine dođu konkretni materijali o tome i 
na taj način praktički bi bolnica dobila novi odličan sadržaj bez i jedne kune vlastitih 
sredstava da investira u bazen. Grad Rovinj dobio bi novi bazen i mislim da možemo 
zbilja napraviti jednu vin vin situaciju između Grada Rovinja i Istarske županije. O svemu 
tome vode se razgovori, rade se projekti, rade se analize, timovi su uključen kako bi  čim 
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prije išli u tom smjeru i vjerujem da ćemo već za otprilike mjesec, mjesec i pol, imati sve 
na papiru kako bismo onda mogli i vrlo konkretne ugovore o pravu građenja, ugovor 
potpisati, a onda sve ovo dalje što sam rekao.  

 DAMIR GRÜNBAUM, ima dva pitanja za gospodina Župana IŽ. Žao mi je što se i 
dalje nastavlja praksa da ne razgovaramo u dnevnom redu o aktualnim temama. 

 Prvo pitanje. Godine 2012. uzet je zajam od 10.378.000,00 eura za udio do izgradnje 
Kaštijuna. Po trenutnim podacima udio lokalne zajednice izgradnja Kaštijuna je 
6.695.000,00 eura. Što je sa razlikom od 3.700.000,00 eura. 

 Vi ste sada dali pozajmicu Kaštijuna  d.o.o. oko 2.000.000,00 eura, iako mislim da je 
to ipak vlasnik  trebao dati Grad Pula. I još me zanima u kontekstu toga da li znate da 
direktor Kaštijuna vozi auto od 300.000,00 kuna, a još uz to ima jedan auto koji se 
prodaje, staro 2016. To su auti super, 4x4 sa dobrom opremom. Da li ste to znali kada 
ste dali pozajmicu. 

 VALERIO DRANDIĆ, u odgovoru vijećniku  Damiru Grünbaumu kaže : prvo da vas 
ispravim. Zajam za gradnju Kaštijuna iznosi 10.300.000,00 eura, od čega se na jedince 
lokalne samouprave odnosi 6.400.000,00. Jedan dio nosi Istarska županija, manji dio, 
3.500.000,00 otprilike nosi sam Kaštijun kroz cijenu otpada. Ova struktura nije naša volja 
ili nije proizvoljna, ona je propisana Studijom. Točno se zna koji su prihvatljivi troškovi za 
jedinice lokalne samouprave, koji za Fond, koji za cijenu otpada, dakle, s kojima se smije 
teretiti cijena otpada. Naravno, govorimo o kreditu bez kamata kada vi imate one ugovore 
po gradovima i po općinama vidite neke veće iznose, jer je njima pridodana kamata u 
periodu otplate. Dakle, ništa se značajno promijenilo nije u odnosu na Studiju koja je 
izrađena prije početka gradnje osim to je sve donekle  naraslo koliko je narasla investicija, 
toliko su i kreditne obveze narasle. 

 Što se tiče automobila koji se voze u Kaštijunu moram vas informirati da su to 
sredstva nabavljena na isti način, dakle, iz europskih novaca, da je to dio opreme koji 
pripada Kaštijunu da bi u cijelosti mogao funkcionirati. Prema tome ništa posebno i ništa 
sa strane, nego dio cjelokupnog opremanja Kaštijuna. 

 Pozajmicu koju smo dali Kaštijunu, ustvari prva vlastita sredstva, ne iznosi 
2.000.000,00 eura, nego 2.000.000,00 kuna i dali su je vlasnici odnosno  suvlasnici. Nije 
Grad Pula vlasnik Kaštijuna nego zajedno sa Istarskom županijom, koja je svega par 
posto manji vlasnik. Pozajmica znači da će se ista vratiti u roku od 6 mjeseci, jer mi ne 
možemo kreditirati, možemo dati samo kratkoročne pozajmice i smatrali smo da je to 
puno povoljnije nego da Kaštijun plaća skupu kamatu eventualno nekoj poslovnoj banci. 

  DAMIR GRÜNBAUM, kaže da nije dobro shvatio gdje je razlika od 3.700.000,00 
eura  otišla, što su dio opreme skupi auti. 

 VALERIO RANDIĆ, ističe da nema razlike. Kaštijun je financiran iz  europskih novaca, 
preko 20.000.000,00 eura. Jedan mali dio iz Fonda za energetsku učinkovitost 
10.300.000,0 eura. Od tih 10.300.000,00 eura razliku otplaćuje Kaštijun kroz cijenu 
otpada. 6.400.000,00 otplaćuju jedinice lokalne samouprave, razliku otplaćuje Kaštijun 
kroz cijenu otpada, jer je to tako Studijom predviđeno i to je prihvatljivi trošak To je 
završilo u ukupnu investiciju, samo se povrat vrši iz cijene otpada. Ne možemo svih 
10.300.00 eura vraćati iz cijene otpada, jer to nije dozvoljeno. Taj dio moraju vraćati 
jedinice lokalne samouprave 6.400.000,00 eura, razliku od 3,700.000,00 koju vi 
spominjete vraća Kaštijun  kroz cijenu otpada. Kredit treba vratiti. 
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 (Vijećnik Damir Grünbaum upada u riječ). 

 PREDSJEDNIK, kaže vijećniku Grünbaumu da je  imao  pravo postaviti pitanje, pa ga 
moli da ne upada u riječ. 

 VALERIO DRANDIĆ, ističe da je kredit potrošen za ukupnu izgradnju Kaštijuna 
jednako kao i svi ostali novci. Dakle, 30 i toliko milijuna je kompletna konstrukcija 
potrošena za kompletiranje Kaštijuna. U  toj konstrukciji je i  Škoda superb. 

 PREDSJEDNIK, zamolio je vijećnike da ne dobacuju iz klupe, jer ne možemo tako  
raditi. I čini mi se da je ovdje bio nesporazum. Vi ste pomiješali vraćanje kredita i utrošak  
sredstava za investiciju. Ako sam ja dobro  shvatio, nadam se da je gospodin Valerio 
Drandić to uspio objasniti, da ste shvatili, ako ne recite pa ćemo još jedanput objasniti da 
bude jasno svima. Vidim  da je jasno. 

 Drugo što bih molio, gospodine  Damire Prodan, ovo je Skupština Istarske županije i 
meni je jasna vaša želja i što vi tu radite. Međutim, ja mislim da nije niti malo pristojno 
cijelo vrijeme ovo snimati. Mislim da se čak zadire i u neke stvari o kojima bi se dalo  
raspraviti. I ja bih vas samo molio da to ne radite. Ova sjednica se snima, objavljuje se na 
televiziji integralno itd. i ja bih stvarno molio da takve stvari ne radimo, da se suzdržimo 
od toga. Mislim da je to jedan minimum nekog kulturnog ponašanja. I ako ste došli na 
sjednicu zato da bi te snimali onda pređite tamo sa strane gdje su novinari pa to radite. 
Ako ste došli kao vijećnik onda sudjelujte u radu sjednice kao vijećnik, a ne kao 
snimatelj./ D.Prodan: Imam pravo.../  Nisam vam dao još riječ, čekajte da završim, 
raspravimo itd. Sva prava vijećnika su definirana u našem Poslovniku. Pročitajte ga, pa 
ćete vidjeti što je pravo vijećnika. Ja vam to neću zabraniti, samo vam govorim da je što 
se mene tiče kao predsjednika Skupštine Istarske županije to nepristojno. I mislim  da 
nije u redu da to radite. Ne mogu vam zabraniti, niti mislim ikome ništa zabranjivati. Samo 
sam vas htio upozoriti i zamoliti ako se možete suzdržati od toga. ( Ne mogu!). Dobro, 
ako ne možete..(Prodan: Naši birači žele vidjeti što mi radimo i ja mora snimati kao 
odgovornost prema biračima...). Onda se lijepo  prijavite kao.. Ova sjednica se integralno 
snima, objavljuje se na televiziji integralno, svi vaši birači to mogu  itekako pratiti. 
Gledajte, ja se ne mislim s vama svađati uopće. Izabrani ste, član  ste ove  Skupštine. 
Bilo bi mi drago da poštujemo neko dostojanstvo najvišeg predstavničkog tijela u Istri ako 
može. Ako ne možete se suzdržati nemojte. Ima puno toga od čega se ljudi ne mogu 
suzdržati, valjda je to još jedno. Hvala vam lijepa i idemo dalje. Ne mislim više oko toga 
raspravljati s tim da ostajem pri tome da je to  nepristojno, da budem vrlo jasan i precizan 

 FRANČESKO ANDREJA, IDS, ima jedno kratko, ali važno pitanje. Nedavno je 
održana skupština Turističke zajednice Istarske županije, pa me zanima što je 
dogovoreno kako  teku pripreme za narednu turističku sezonu i koji su ciljevi. 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Frančesku Andreji na aktualnom pitanju. Moguće je 
da smo u velikom tjednu pred Uskrs i da itekako sezona ustvari je tu u ovoj turističkoj 
sezoni. Što smo mi razgovarali na Skupštini, a prije toga na Turističkom vijeću. gdje ja 
imam čast predsjedavati i Turističkom  vijeću i Turističkoj skupštini Istarske županije. Prije 
svega je bila analiza prošle turističke godine, ali mislim da je nepotrebno ponavljati sve 
ono što smo rekli već da se trebamo osvrnuti na budućnost, mislim na 2018., 2019. i 
2020. godinu u kojoj smo mi  već duboko unutra. 

  Pitali ste koji su ciljevi ? Cilj je jedan koji smo  ovdje  mi bili izglasali u Master planu 
razvoja  istarskog turizma do 2025 godine, a Master plan je jedan sektorski plan, turistički 
plan, koji je sastavni dio i naše  Županijske razvojne strategije  kojoj ćemo danas ovdje 
raspravljati. To je činjenica gdje mi sebe vidimo u turizmu u 2025. ili 2030. godini. Sasvim 
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sigurno vidimo  se na jednom turističkom tržištu koje treba sve više privlačiti turiste 
odnosno ljude veće kupovne moći i stimulirati veću potrošnju ovdje u Istri. Mi smo 2014. 
godine imali 64, danas imamo negdje oko 75, a sjećamo se što je Master plan napisao za 
2025.godinu, to je 100,00 eura potrošnje po turistu na dan. A da bismo to postigli onda 
trebamo najprije krenuti od sebe. To i radimo. Zato sustavno i javni i privatni sektor 
radimo na velikim investicijama u turizmu, radimo na dizanju kvalitete, osmišljavanju 
novih sadržaja, novih programa i to prije svega u pred i post sezoni kako bi onaj pik 
pokušali ublažiti i  rastegnuti od 3. mjeseca pa sve do kraja 11. mjeseca. To je naše 
strateško opredjeljenje. I naravno  da ja kao Župan sam razgovarao i sa našim 
načelnicima i gradonačelnicima svjestan svega  što se dešavalo u prošloj turističkoj 
godini. Tu prije svega mislim na sedmi i osmi mjesec, mislim na one pikove i  na veliko 
opterećenje na infrastrukturu  koje mi imamo onih ljetnih dana. Podsjetit ću vas da smo 
lani prvi put u povijesti imali u Istarskoj županiji u dva dana registrirano više od 300.000 
gostiju odnosno turista u našoj Županiji plus 208.000 naših ljudi. Jasno je to kako djeluje 
na elektroenergetiku, na parking, na kanalizaciju, vodoopskrbu ili sve druge 
infrastrukturne objekte s kojima mi gospodarimo u Istarskoj županiji. I upravo zato rekao 
sam da smo u  stalnom kontaktu sa načelnicima i   gradonačelnicima, jer smo definirali 
mnoge neuralgične točke. U stalnom smo kontaktu sa tijelima državne vlasti, sa  
poduzećima sa javnim ovlastima, nevažno da li su to Hrvatske vode, HEP ili Hrvatske 
ceste, kako bismo pokušali te neuralgične točke prevenirati da nam se ista situacije ne 
dešavaju  ovih 6, 90 ili 100  vršnih turističkih dana i ove godine. Naravno, da ćemo nešto 
uspjeti riješiti, da ćemo neku cijev negdje uspjeti položiti  ili trafostanicu ili parking urediti, 
a da neke stvari nažalost nećemo stići učiniti, kao na primjer izlazak iz Republike 
Hrvatske gdje nekada imali smo dva, tri dana vijesti kako se kolona proteže na Istarski 
ipsilon. Lani je takvih dana bilo 23 i vrlo  vjerojatno će ove godine ako se buking ostvari u 
ono smislu u kojem  trenutno će biti i više od  pet, šest sati čekanja na izlazu na Plovaniji, 
Kaštelu ili Požanama. To su sve teme o kojima mi razgovaramo i o kojima radimo 
projekte zajedno sa lokalnom samoupravom, zajedno sa privatnim sektorom i ja se zbilja 
želim ovom prilikom zahvaliti, oprije sve ga, i privatnom sektoru na velikoj sinergiji, 
nevažno da li pričamo o kampovima, malim hotelima, o velikim hotelijerima ili o  
apartmanima gdje naš zajednički zadatak i tu mi kao Turistička zajednica, a i Istarska 
županija kroz Odjel za turizam  radimo velike napore a to je dizanje kvalitete smještaja od 
apartmana, privatnih iznajmljivača do velikih hotelijera. U to smislu vidite da ovdje nema 
pročelnice Upravnog odjela za turizam, jer upravo sada u  Rovinju je i ministar turizma i 
ja sam bio pozvan, ali zbog Županijske skupštine jesam ovdje danas sa vama da  
razgovaramo kako možemo svi zajedno upravo te ciljeve o kojima sam prije  pričao 
realizirati. Dakle, produženje sezone, dizanje kupovne moći, a  fizičkog obima  dolaska 
gostiju, minimalno odnosno naš je cilj 1 ili  2 % više prometa. Sve drugo koncentrirati se 
na veću potrošnju. 

   DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, MOST NL, ima pitanje za Župana, a može i za 
gospodina Valerija Drandića. S obzirom na subjektivan dojam o velikom broju zloćudnih 
bolesti na području Istarske županije, radi se oko Labina, Raše i Južne Istre, molimo da 
nam pripremite  Izvještaj o  udjelu tih bolesti među građanstvom na ovom području u 
odnosu na druge dijelove Hrvatske. Koje se aktivnosti poduzimaju u cilju prevencije i koji 
se imaju namjeru poduzeti  osim onih koji se naravno  već poduzimaju. 

 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, kaže da će se pripremit Izvješće nadležnog Zavoda za  
javno zdravstvo. Iako se statistički baš tako na toj razini ne vode podaci, međutim, 
pokušat ćemo izvući ono što u tom smislu možemo. 

 Što se tiče aktivnosti koje se  rade na prevenciji i  ranom otkrivanju i liječenju raznih 
oblika raka, jedan dio tih aktivnosti i onoga što smo radili možete pročitati u Izvješću 
operativnog plana aktivnosti koji danas na dnevnom redu ne znam točno napamet koja je 
točka dnevnog reda. Dakle, radi se ili nacionalni, županijski, lokalni programi  ranog 
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otkrića i raka dojke i raka debelog crijeva. Radi se niz edukacijskih, informativnih sadržaja, 
senzibilizacije javnosti kao što su Dani narcisa koji su upravo u subotu obilježeni stručno, 
ali pripremit ćemo vam Izvješće u tom smislu. 

 MARINO BALDINI, SDP, kaže da se barem tri puta prijavio za postavljanje 
vijećničkog pitanja, ali nisam došao na red, drago mi je da danas mogu postaviti pitanje 
vezano za jednu temu o kojoj se dosta priča u zadnje vrijeme, a vezana je za štete i za 
probleme koju nastaju sa  divljim životinjama koje proizvodi divljač u Istarskoj županiji, 
koje ima sve više i sasvim je jasno da naša lovačka društva kolikogod se trudila nemaju 
sredstva da te povećane probleme koji idu od onih zdravstvenih, od opasnosti od 
bjesnoće preko opasnosti u prometu, 50 godina vozim po našim cestama, nisam toliko 
divljači vidio na cesti koliko u zadnjih godinu dana, naročito ove zadnje zime. Očito je da 
se broj povećava. I imam od građana dosta upita, zato sam se javio za riječ, na tu temu, 
iako nisam lovac, ali znam da će se iz našeg Kluba vijećnika još netko javiti za riječ 
vezano za tu  temu u jednom značajnom, možda najznačajnijem dijelu, kolega Milan, 
uskoro će i on o tome govoriti, ali da kažem da  što se tiče sve veće opasnosti prisutnosti 
divljači u urbanim sredinama na cestama, ali šteta koja nastaje u poljoprivredi, naši neki 
OPG-raj žive od toga, netko se možda više iz hobija bavi, kao jedan naš poljoprivrednih 
iz Buzeta koji je tri puta sijao trukinju odnosno kukuruz. Na primjer na području Lovačkog 
društva Zec Poreč ima voćara kojima je kompletno uništena  njihova proizvodnja od koje 
žive i to im se ne nadoknađuje. Neću optuživati  ni Lovačko društvo, a naravno da neću 
ni onoga koji proizvodi. Netko mora nadoknaditi tu štetu. Inače kako ćemo razvijati 
poljoprivredu, posebno onu grupu voćarstvo. Da podsjetimo voćarstvo, vi znate spadaju i 
masline, koja u neki pravilnicima nije kategorizirana u jednu od onih 6 grupa predviđenim 
Zakonom o lovnom gospodarstvu, opet  se šteta ne nadoknađuje. To nikako ne može biti 
rješenje ni kao Skupština i kao ljudi pošteni moramo stati na stranu onih koji proizvode i 
omogućiti im bilo kako da se  te štete nadoknađuju.  

 Imao bih još jedno pitanje, /Predsjednik. Isteklo vam je vrijeme cijelu minutu, ali 
postavite pitanje) obzirom da nisam  već  dugo  postavljao pitanja. 

 Pitanje za Župana. Nekoliko puta smo imali u našem javnom prostoru i tijekom prošle 
godine, nešto sam načuo ove godine, ponude od strane državnih organa za većom 
decentralizaciju Istre. Ne želim ništa prejudicirati, niti preuveličavati. S jedne strane da 
Istra mora slijediti neki put, a s druge strane mi u potpuno povjerenje u iskrenost onoga 
koji nudi, koje je možda potpuno, a možda nije, ne znam, ne poznajem, htio bih znati da li 
netko u ime Županije razmatra ili sudjeluje u razgovoru sa državnim organima o  takvim 
ponudama koje  recentno i precizno nude decentralizaciju, osim po nekim poslovima 
obrane, vanjskih poslova i dijelom unutrašnjih poslova, koliko sam ja  shvatio. Naravno, 
ima više tih ponuda, neke su izrečene javno, neke nisu od strane državnih organa. 
Prema tome ako možda imate nešto od tih podataka za koje sam pitao. Ispričavam se što 
sam malo produžio. Oprostite predsjedniče, neću više. Izgorjela mi je  baterija, inače si 
štopam sekunde, ovaj put nemam baterije, pa hvala. 

 PREDSJEDNIK, ja sam vam stopirao vrijeme, 4 minute i 34 sekunde ste prešli 
predviđeno vrijeme, znači, 2 i nešto puta više nego što je  predviđeno, ali pošto ste 
potpredsjednik Skupštine i rijetko postavljate pitanja, a ne zato što ne dođete na red, jer 
svi dođu na red, da ispravim. Oni koji ne dođu na red na sjednici na slijedećoj sjednici 
budu prvi. Imali smo dva pitanja, jedno koje se odnosi na lov, divljač itd. i drugo pitanje na 
ponude za decentralizaciju, koje nam stižu, moram priznati da ih nisam vidio, može biti  
da stižu. 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje se  gospodinu Baldiniju  na dva jako aktualna i konkretna 
pitanja na koje će pokušati u razumno vrijeme dati odgovor. 
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 Prvo pitanje, dobro ste rekli je pitanje štete divljači i na poljoprivrednim površinama, 
ali isto tako štete kojima dnevno svjedočimo u prometu, na istarskim prometnicama. Što 
je po tom pitanju učinjeno i kakva je  trenutna situacija. I ja sam u iks navrata razgovarao 
i sa našim lovačkim društvima, ali i sa poljoprivrednicima i sa našim Lovačkim savezom, 
jer svi smo svjesni ove vrlo, vrlo teške situacije koja se dešava. Ja sam nakon svih tih 
razgovora stvari stavio na papir sintetizirao ih i tražio prijedlog rješenja i onda mi je jasno 
da to, prije svega, nije samo izoliran naš istarski problem nego je to slična situacija u 
nekim  segmentima govora i neka lošija i u drugim županijama i slijedom toga bio sam i 
na sastancima u resornom Ministarstvu. Čekao neko vrijeme ima li nekakvih odgovora na 
te stvari. Jedine odgovore koje smo vidjeli je u  lovno-gospodarskoj osovi kada se 
određena količina dozvoli većeg odstrijela.. Znamo da to ne rješava problem. I zao sam 
6.12.2017. godine u Šibeniku na zajedničkom  sastanku sa premijerom i cijelom Vlado to 
pitanje stavio na sto kao jedno od aktualnih i  gorućih pitanja u Istarskoj županiji koje 
sami zbog, prije svega, regulative, ali i  sredstava ne možemo riješiti i nećemo i trebamo 
s obzirom da i nudi prijedlog  rješenja, a prijedlog rješenja  ide u dva pravca. Prvi pravac 
je činjenica da su mnoga lovačka društva upravo zbog plaćanja štete vozačima, a zbog 
štete od divljači, danas u blokadi. Mnogi su nelikvidni, mnogi su pred takvom situacijom  
da razmišljaju na koji način dalje se ponašati. I rekao sam premijeru kako molim i tražim  
da zaduži Ministra poljoprivrede da do slijedećeg našeg susreta, a znate da se dva puta 
godišnje taj susret dešava, što znači da je 6. mjesec vrlo blizu, da se izmjeni Zakon o 
osiguranju gdje tvrdim da ima prostora da sama lovačka društva ne plaćaju to iz svog 
proračuna već da se to  zakonski uredi ili da  se kroz različite druge i mjere sufinanciraju 
pomoći sufinancira i samim poljoprivrednicima premije osiguranja i od štete lovačkim 
društvima od automobilske odgovornosti. Dakle, postoje rješenja, postoje fondovi. I ono 
što mi ipak daje snage i hrabrosti je činjenica da je i ministar i premijer itekako prihvatio tu 
inicijativu kao i mnogi drugi župani, jer rekao sam nije to tema samo istarska. I obećanje 
je kako će se prijedlog rješenje dati vrlo skoro i uputiti zakonsko rješenje. Ja taj prijedlog 
još nisam vidio. I naravno nećemo tu stati. Mi itekako u međuvremenu kontinuirano 
razgovaramo i  našim Savezom i  sa lovačkim društvima i imamo i neke naše modele, jer 
sam ja zadužio i našeg v.d. pročelnika, gospodina Pinzana da tražimo i  sami svoja 
rješenje, plan b), ako plan a) sa Ministarstvom ne prođe. Naravno, opet će biti puno teži 
plan, puno skuplji plan. Međutim, mislim da na primjer jedan dio sredstava koji mi 
ubiremo kroz Fond za razvoj poljoprivrede itekako možemo usmjeriti u sufinanciranje 
osiguravanja kako bismo olakšali i lovačkim društvima teret koji trebaju oni  isplaćivati, jer 
inače znate kako je, sudska praksa je jasna, odvjetnici su to shvatili i  odvjetnici danas 
znaju itekako što im je činiti zbog zaštite, prije svega, vozača, ali i nadoknadi tražbina od 
lovačkih društava koja to više ne mogu podnijeti. Vrlo je teška situacija. Čekat ćemo još 
netko vrijeme i vidjeti hoće li  država reagirati i obistiniti ona obećanja koja sam ja dobio, 
ako ne onda ćemo pokušati bare u nekom manjem dijelu sami tražiti i sanirati štetu sa 
našim snagama tu u Istri. Međutim, mislim da to ne bi bilo dobro i  mislim da je logično da 
zajednički idemo svi prema tom rješenju s tim da treba hitno promijeniti i zakonsku 
regulativu i Zakon o lovstvu i sve ono ostalo što sam dao i samo  ministru kao naš 
prijedlog iz Istre kako taj problem  riješiti. 

 Što se tiče teme decentralizacije  tu ću biti kratak s obzirom na vrijeme i vi ste odlično 
postavili pitanje, koje vi ponude dobivate ili što vi možete učiniti da konačno nešto 
decentraliziramo u našoj Hrvatskoj. Ja bih rekao da mi ponude ne dobivamo, nego da se 
borimo za njih i to kroz tri vrlo konkretna smjera djelovanja, Prvi je da na svaki prijedlog 
zakona koji je na javnoj raspravi prije Vlade, prije usvajanja na nadležnim tijelima, mi 
reagiramo na prijedlog Zakona  Mi smo u županiji ustrojili na način  a koji želimo reagirati 
na sve zakone koji su u javnoj raspravi, dajemo konkretne prijedloge, idemo korak 
naprijed i onda imamo nakon toga situaciju da nešto se usvojim ili ne usvoji, ali 
pokušavamo i preko saborskih zakona lobirati da na prvom čitanju, drugo itekako se 
uvaže naši prijedlozi kako bi onda zakone decentralizirali. I drugi  smjer na kojem super 
aktivno radimo je činjenica da  želimo iskoristiti Hrvatsku zajednicu županija. Zakoni se 
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ne donose samo za jednu županiju nego za svih 20 županija. Ja jesam potpredsjednik 
Zajednice županija i jedan od tih koji je gurao osnivanje radnih grupa. Mi u Zajednici 
županija imamo puno radnih timova, radnih grupa za zdravstvo, za poljoprivredu, za 
financije itd.  da ne idem nabrajati sva radna tijela, radne grupe, gdje prije nego bilo koji 
zakon dođe i na javnu raspravu, i tu trebam i želim pohvaliti resorna ministarstva koja su 
prihvatila tu praksu, dakle, prije nego zakon dođe onda predstavnici Ministarstva, 
nevažno dali tajnik ili pomoćnici ili sami ministri dolaze na Zajednicu županija i na radne 
grupe kako bi prezentirali osnovne ideje nekih promjena  zakona. Tu mi dajemo inicijativu 
i Hrvatska zajednica županija je prihvatila cijeli niz naših prijedloga koje dnevno dajemo i 
tražimo decentralizaciju Hrvatske, a onda je na Ministarstvima, na Vladi i na Saboru hoće 
ili ne naše vrlo konkretne prijedloge i u svim segmentima prihvatiti. Proaktivni smo, uvijek 
nudimo nekakva konkretna rješenja gledajući sve dijelove Hrvatske, prije svega, Istru i 
našu želju da prihvatimo još više posla, da imamo još više alata za upravljanje našim 
razvojem, da imamo još više sredstava. Međutim, nešto se od toga sluša, nešto ne, ali 
ovako ćemo nastaviti i sutra dalje raditi. Dakle, a) našim djelovanjem županijskim, b) kroz 
radne timove Zajednice županija, kroz saborske zastupnike. 

 PREDSJEDNIK, kakvo pitanje  takav odgovor. Isto tako dvostruko vrijeme  potrošeno. 

 Imamo još tri prijavljena vijećnika za postavljanje vijećničkih pitanja. Međutim, vrijeme 
nam je već  dosta isteklo pa predlažem da gospodin Goran Subotić, gospođa Mirjana 
Galo, gospodin Milio Bulić budu prvi za postavljanje pitanja na slijedećoj sjednici  
Županijske skupštine.  

AD – 3 
a) Prijedlog Odluke o stavljanju u mirovanje mandata članice 

Skupštine Istarske županije 
b) Prijedlog Rješenja o verifikaciji člana Skupštine Istarske županije 
c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije 

 PREDSJEDNIK, vijećnica Gordana Čakić je podnijela zahtjev za mirovanjem 
mandata, pa molim predsjednicu Mandatno-verifikacijske komisije, gospođu Eleonoru Kotigu 
Vaš, da podnese Izvještaj Mandatno. verifikacijske komisije. 

 ELONORA KOTIGA VAŠ , predsjednica  Mandatno. verifikacijske komisije, podnosi  
 

IZVJEŠĆE MANDATNO-VERIFIKACIJSKE KOMISIJE 
sa 4. sjednice Mandatno-verifikacijske komisije Skupštine Istarske županije, 

održane 26. ožujka 2018. godine 
 
Temeljem članka 23. Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije ("Službene 

novine Istarske županije", broj 14/09 i 4/13), Mandatno - verifikacijska komisija, na sjednici 
održanoj dana 26. ožujka 2018. godine: 

 
utvrdila je sljedeće činjenice: 

 
Vijećnica Gordana Čakić podnijela je Izjavu kojom stavlja u mirovanje mandat članice 
Skupštine Istarske županije. Izjava je zaprimljena 14. veljače 2018. godine 
 
Istog je dana zaprimljen dopis političke stranke ŽIVI ZID kojim za zamjenu Gordane Čakić 
predlažu Gorana Poropata. 
 
Uvidom u Konačne rezultate izbora za članove Županijske skupštine Istarske županije 
KLASA: 013-02/17-01/07, URBROJ: 0-17-223 od 25. svibnja 2017. godine, Mandatno 



19 
 

verifikacijska komisija utvrdila je da je Goran Poropat 14. kandidat na listi Živog zida, te stoga 
može biti verificiran kao zamjena Gordani Čakić. 
 
Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje sljedeće akte: 
 

ODLUKU 
o stavljanju mandata članice Skupštine Istarske županije u mirovanje 

 
Članak 1. 

Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećnici GORDANI ČAKIĆ miruje mandat članice 
Skupštine Istarske županije. 

Članak 2. 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 
i 
 

RJEŠENJE 
o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 

 
I. 

Umjesto vijećnice Gordane Čakić, verificira se mandat vijećnika Skupštine Istarske 
županije GORANA POROPATA. 

       III. 
 Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 
novinama Istarske županije". 
 

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje Eleonori Kotiga Vaš na podnesenom Izvješću. Konstatira 
da su donesene  Odluke o stavljanju u mirovanje mandata članice Skupštine Istarske 
županije Gordane Čakić i da je doneseno Rješenje o verifikaciji člana Skupštine Istarske 
županije gospodina Gorana Poropat. 

  Pozivam sada  novog vijećnika gospodina  Gorana Poropata da ustane  kako bi dao 
prisegu. 

 Čita prisegu na hrvatskom i talijanskom jeziku,  nakon čega će vijećnik prisegnuti 
riječju «PRISEŽEM» ili «LO GIURO».    

 «Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije obavljati savjesno 
i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske županije i da 
ću se u obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine Istarske županije pridržavati 
Statuta Istarske županije te da ću štititi i promicati regionalne osobitosti Istre". 

 
 „Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico derivatomi dai 

diritti e doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, per lo sviluppo 
economico, culturale e sociale della Regione Istriana, e che mi atterrò allo Statuto 
della Regione Istriana nell’espletamento dei miei doveri di membro dell'Assemblea 
della Regione Istriana, e che tutelerò e promuoverò le particolarità regionali 
dell’Istria.” 

  GORAN POROPAT : «Prisežem»- «Lo giuro». 
  
      PREDSJEDNIK, čestita  gospodinu Goranu Poropatu. (Aplauz)- 

 Vijećnik Goran Poropat  potpisuje prisegu. 
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AD- 4 
Prijedlog Odluke o donošenju Županijske razvojne strategije Istarske županije do 

2020.godine 

 PREDSJEDNIK, kaže da su predviđena dva uvodna izlaganja. Moli izlagače  da se 
drže previđenog vremena. Uvodno obrazloženje će dati Župan IŽ, direktor Istarske 
razvojne agencije dr. sc. Boris Sabati i u ime izvođača, Instituta za međunarodne odnose 
gospodin Mario  Polić. 

 ŽUPAN IŽ, ističe da je pred vijećnicima  Županijska razvojna strategija, krovni 
dokument budućeg sustavnog, odgovornog planiranja i upravljanja Istarske županije. 
Županijska razvojna  strategija, iako formalno nosi naziv do 2020mona to suštinski 
sasvim sigurno nije , jer suštinski uz potrebna ažuriranja trajati će sasvim sigurno i duže 
budući da znate kako se približavamo novom programskom razdoblju 2020-2027- 
Europske unije i sa svim sigurno mnogi dijelovi ove naše Županijske strategije trebaju i 
hoće biti ugrađeni u operativne programe Republike Hrvatske kako bi onda mogli ići 
prema Europskim sredstvima potrebnim za njihovu realizaciju.  

Kada govorimo o  ovoj Županijskoj razvojnoj strategiji ja bih htio samo par stvari u uvodu 
reći, a to je činjenica da smo mi sa izradom Županijske  razvojne strategije započeli još 
2014. godine. U tom razdoblju  smo održali cijeli niz sastanaka i glavnoga tima i  rade 
skupine, koordinacijskog tima, a i županijskog partnerskog vijeća gdje su svi oni, svi mi u 
nizu navrata sudjelovali u razmišljanju, promišljanju i konkretnom analiziranu situacije i 
postavljanju ciljeva gdje želimo biti sutra.  Mi jesmo trebali čekati je plan višega reda 
odnosno strategija višega reda. Čekali smo državu do prošle godine kada e prošle 
godine država donijela konačno strategiju regionalnog razvoja Republike Hrvatske, a do 
onda znate i sami itekako mi jesmo imali našu Županijsku strategiju, danas je imamo, jer 
smo postojeću produžavali. Kada je država prošle gospodine i donijela strategiju  
regionalnog razvoja defakto išli smo na zadnje ažuriranje, usklađivanje sa tim 
regionalnim razvojem strategijom kako bismo danas mogli ovaj dokument imati ispred 
vijećnike. U međuvremenu učinili smo još jednu stvar, paralelno sa Županijskom 
razvojnom strategijom uradili, učinili i još jedan strateški dokument, a to je Strateška 
studija utjecaja na okoliš. U toj Strateškoj studiji utjecaja na okoliš analizirali smo i sve 
uplive koji se tiču, namjeravanih investicija, projekata, planova, koji su sadržani u 
Županijskoj razvojni strategiji na okoliš. Imali smo zato dvije javne rasprave, imali smo 
činjenicu da smo puno puta tumačili udrugama, gradovima, općinama, privatnom sektoru 
i na kraju bez ijedne primjedbe i sama Strateška studija utjecaja na okoliš je donesena , 
dobili smo zeleno svjetlo Ministarstva i zato je to sve skupa danas ispred vijećnika 

 Ono što mislim da je važno  reći je gdje mi vidimo Istarsku županiju sutra. Vidimo je, 
prije svega, kao je u modernu, autonomnu, otvorenu gospodarski konkurentnu regiju 
prepoznatljive kulturne i prirodne baštine,  visoke kvalitete života u okvirima 
uravnoteženog i održivog  razvoja. To je vizija Istarske županije za 10 godina. Detektirali 
smo ključna područja kojima  želimo tu viziju i obistiniti i realizirati, a to je, prije svega, 
ulaganje u ljudske resurse odnosno u obrazovanje, ali u skladu sa trendovima i 
potrebama današnjeg čovjeka. Želimo i još više ulagati u gospodarstvo, ali ne u bilo koje 
gospodarstvo već  na području i sa naglaskom na digitalizaciju, inovacije i primjenu novih  
tehnologija te jačanje široke pojasne infrastrukture i zato sve ove napore i činimo u tom 
smjeru. Želimo, kao što sam prije rekao, održivi razvoj turizma. To definira naš Master 
plan razvoja istarskog turizma do 2025 godine i operativni marketing plan. Želimo vidjeti 
Istru kao zelenu regiju i zato trebamo još i više valorizirati i postojećih poljoprivrednih 
proizvoda i resursa, trebamo se još više okrenuti i stimulirati ekološku poljoprivredu, 
poticati energetsku učinkovitost, pametnu prometnu mobilnost. Vidio Istru kao jednu 
sigurnu i  stabilnu  regiju i zato sve napore koje činimo i kroz zdravstvenu i socijalnu 
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zaštitu, civilnu zaštitu i sve ostale sustave, znamo da činimo u dobrom smislu kako bismo 
stabilnost i sigurnost naše Istre zajamčili i sutra. I ono što je posebno važno u 
globaliziranom  svijetu je očuvanje i razvoj naše kulture, tradicije  našeg istarskog 
identiteta.. Evo, to su ključni koraci i zadaci koji stoje pred nama, koje mi sami  kao 
Županija ne možemo učiniti, ali možemo učiniti zajedno a gradovima, sa općinama, sa 
privatnim sektorom. To  ćemo,  ako vi usvojite ovakvu Županijsku strategiju i raditi kroz 
operativne korake, kroz sektorske strategije  slijedećih godina. I ono što je posebno 
važno na kraju želim jedno veliko hvala reći svima koji s sudjelovali u izradi tako 
značajnog dokumenta, krovnog dokumenta i strateškom promišljanju neke županije. To 
je, prije svega, izrađivač plana, evo ovdje i gospodin Mario Polić koji će kasnije detaljno 
obrazložiti plan, kao predstavnik izrađivača, te Istarskoj razvojnoj agencija, ali to su i svi 
oni subjekti, udruge, općine i gradovi, privatni sektor i institucije koje su sudjelovale u 
radu svih tih tijela, svih tih timova i važno je reći da smo sve ključne odluke, posebice na 
partnersko vijeću usvojili jednoglasno. Nadam se da će tako danas biti i na Županijskoj 
skupštini.. 

  U nastavku su prezentacije putem slajdova svoja izlaganja podnijeli  Dr.sc.Boris 
Sabati, direktor Istarske razvojne agencije i u ime izvođača, Instituta za međunarodne 
odnose, gospodin Mario  Polić. 

 PREDSJEDNIK, kaže  da su se čula iscrpna izlaganja od oko pola sata, dosta iznad 
predviđenog vremena, ali misli da je tema izuzetno značajna i zbog toga je dozvolio da 
ova izlaganja budu duža.  

 Otvaram  raspravu po Prijedlogu Odluke o donošenju Županijske razvojne strategije 
Istarske županije. do 2020  za  Klubove vijećnika za koju se javila Sanja Radolović, u ime 
Kluba vijećnika SDP-HSU -SDSS 

 SANJA RADOLOVIĆ, ističe da uistinu  pohvaljuje 4 strateška cilja, 15 prioriteta i 37 
mjera, koja su samom Strategijom navedena- Također dobro je izrađena i postavljena 
sama  swot analiza, objektivno su pokazane nekakve snage i otprilike slabosti. Ono što 
bih, možda, istakla kao nekakvu manu. to nije do jedinice same regionalne  upravo je to 
što Strategiju donosimo tek 2018. godine i uistinu bih sugerirala da se već sada krene sa 
izradom nove strategije, jer je neminovno kako će se na nacionalnoj razini odnosno razini 
samih ministarstava i njihovih agencija kasnit, tako da mislim da mi moramo biti spremni 
da već uzmemo sa zadrškom tih par godina kašnjenja od strane Ministarstva. 

 Ono što bih također htjela istaknuti, evo, možda, kao neku manju manu to je lista 
samih strateških projekata i jedan prijedlog Županu, mislim da bi bilo uistinu nekako 
pošteno prema nama Županijskim vijećnicima da  pozovemo ovdje direktoricu Brijuni 
rivijere, gospođu Sanju Bezan, da nam održi kratku prezentaciju projekta Brijuni rivijera. 
Mene uistinu onako smeta kao s ljudske strane, da tako kažem, kao osobe koja radi 
dosta marljivo svoj posao, vjerujem  velika većina svih  vas ovdje, mene istinu zanima što 
oni rade kada uđu onako u svoju kancelariju u 8,00 sati ujutro i čime  se  danas bavi 
Društvo Brijuni rivijera. Vidjeli smo da jedna lokacija sada kreće, Katarina monumenti. 
Uistinu mi je drago zbog toga. Treba vidjeti kako će se to, dakle, dalje razvijati ta lokacija 
u odnosu na sam Uljanik. Zamolila bih  da razmotrite možda  moj nekakav prijedlog. 

  Mislim da je možda na listi strateških projekata se trebao naći i novelacija 
vodoopskrbe Istarske županije za 2030. godine koju smo donosili nedavno na sjednici 
Županijske skupštine. I još zaključno što se tiče jednog strateškog projekta putničkog 
terminala u Puli. Također pohvaljujem što je to stavljeno na listi strateških projekata. 
Međutim, isto tako htjela bih upozoriti da treba napraviti niz preduvjeta kako bi se taj 
projekt uopće ostvario, to je primarno obnova pulskog lukobrana, a zatim  provesti i 
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nekakva pred istraživanja. Kao što znate dubina pulskog zaljeva možda neće biti 
dovoljna za primanje tako velikih kruzera.   

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović na izlaganju i daje riječ vijećnici 
Tatjani Tomaić, u ime Kluba vijećnika HDZ-ea. 

 TATJANA TOMAIĆ, naglašava da Klub HDZ-e podupire Strategiju  razvoja Istarske 
županije kao što podupire sve projekte na području naše županije koji su u cilju dobrobiti i 
razvitka naše županije. 

  Imala bih samo primjedbu u ime Kluba vijećnika HDZ-ea, koja bi se  odnosila na 
stavljanje na prvom mjestu gospodarstvo, kao što i je, međutim,  jako me interesira 
prioritet identiteta, istarskog identiteta. Pošto se bavim identitetima, interesiralo me je na 
koji način ste to obrazložili. Zna se što su u politici identiteti, nije mi jasno da to treba biti 
razvojni strateški cilj naše županije. Bilo bi jako dobro obratiti pozornost više na 
gospodarstvo, jer po jednoj studiji što sam radila, bez obzira što nisam ekonomista, to je 
jedno znanstveno istraživanje kojim sam obrađivala vremensko razdoblje od 2000. do 
2010. godine usporedbom dvije županije, Zadarske i Istarske, namjerno u tom periodu 
Zadarska županija je bila pogođena  prije 2010. godine, gdje se vidi da Istarska županija 
ima prosjek rasta BDP-ea 3,46 %, Zadarska 4,59, a Hrvatska općenito 3,69. Prema tome 
svi ti podaci o  velikom razvoju gospodarstva naše županije nisu točni. Ja bih zamolila da 
se više obrati pozornost na gospodarstvo, jer mislim da je to jako bitno za  naše 
stanovništvo.   

 HDZ-e će podržati razvojnu strategiju. 

 PRESJEDNIK, zahvaljuje vijećnici Tatjani Tomaić i daje riječ Vili Rosandi, u ime 
Kluba vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI,  

 VILI ROSANDA, iznosi jedno zadovoljstvo u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ISU-
HSLS-ZELENI da smo  donijeli jednu Strategiju koja je jasna sa konkretnim ciljevima i sa 
konkretnim projektima, koja se treba napomenuti se provodi od 2015.godione kada je  
zaista i napisana, ali do ovog usklađivanja, do ovog izglasavanja nije moglo doći budući 
da smo čekali da se donese i nacionalna Strategija. Ono što je mene najviše strah 
pričamo o projektima u Istri, a koje znamo da imamo, koji su  zaista i naši alati za 
provedbu istih takvih, jer praktički u svakom projektu od strateške važnosti partner nam je 
i država, a sami znamo kako onda to na neki način a sporije funkcionira. Ja se zaista 
nadam, ono što je gospodin Sabatti rekao da ćemo već slijedeći plan donesemo 2020. 
godine zaista i zvati i operativni program na razini Istarske županije. Jedino na taj način 
ćemo zaista imati i ozbiljan utjecaji na provedbu programa koje smo i definirali. Jer ove 
brojke o kojima smo danas pričali malo su mi smiješne. Zamislite vi da vam Župan dođe 
na kraju godine i iznosi vam izvještaj i kaže: evo, imamo Proračun 300.000.000,00 kuna, 
ove godine smo potrošili 7 %. Ja mislim ne biste baš bili previše zadovoljni sa radom 
Župana koji je uspio potrošiti 7 % sredstava koja su mu na raspolaganju. I mislim da 
same brojke koliko smo uspjeli utrošiti, što je  država uspjela povući iz Europskih fondova 
su najbolji pokazatelj da ovaj sustav pod hitno treba mijenjati, da programe treba spustiti 
na lokalnu i na regionalnu operativnu razinu.. 

 Po pitanju identiteta reći ću da  je to jedan izniman potencijal koji možemo ugraditi  
gotovo u svaku komponentu gospodarstva, ne sam u turizam, jer mi  imamo svoj 
identitet, mi imamo svoj proizvod, mi imamo  svoje tržište, tako istarsko, tako i vanjsko. A 
za navode kolegice iz HDZ-e, vidite ni ja nisam stručnjak, ali ako razno razna istraživanja 
potvrđuju neke brojke ja im zaista i vjerujem, koje kažu da u ovom trenutku je Istarska 
županija, hajmo reći, je na 125 % razvijenosti u odnosu na ostatak Hrvatske, pa na kraju 
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priče nedavno smo jedan projekt kandidirali u Barbanu. Evo, jedan Barban ispada 
iznimno razvijen, hajmo reći za neke hrvatske odnose. Tako da ne bih neke brojke koje 
su stručnjaci definirali ne bi baš dovodio u pitanje. 

 PREDSJEDNIK, daje riječ Damiru Grünbaumu u ime Kluba vijećnika Živog zida. 

 DAMIR GRÜNBAUM, kaže da će citirati dio točke 4.1. koja govori o viziji i donošenje 
vizije. Viziju nije dovoljno samo željeti, također treba uvažiti realne mogućnosti, vizija 
treba biti ambiciozna, ali i realistična. To je lijepo napisano, međutim, ova razvojna 
strategija je ambiciozna, ali definitivno nije  realistična. Time ne bih umanjio trud svih 
autora, jer vidim da su se zbilja trudili. 

  Meni je uvijek zanimljiva swot analiza. Ako ste primijetili kolone slabosti i prijetnje su 
puno više ispunjene od kolona snage i prilika. Ova Strategija, između ostalo, sigurno 
neće uspjeti povećati kvalitetu života nikome. Nova poskupljenja struje, vode, odvoza 
smeća itd. značit će i nove dugove, nove blokade, nove ovrhe i za fizičke i za pravne 
osobe. 1300 mladih koji su 2016. godine otišli sigurno se neće vratiti, a naprotiv  
vjerujem, nažalost, ne bih htio da tako bude, normalno, ali za njima će još mnogi otići. Svi 
ciljevi ostati će tako teško dohvatljiv i dok god se ova Strategija  bude oslanjala na 
aktualne politike Republike Hrvatske i Europske unije. Ali nažalost vi to morate tako činiti, 
a trebalo bi sve više činiti da nešto na osnovu toga i promijenimo. Zato se mi iz Živog 
zida borimo za korijenite promjene, za promjene makro-ekonomske politike Hrvatske, 
monetarne i fiskalne, za promjene pravosudne politike, socijalne, poljoprivredne politike, 
obrazovne itd. Prilikom ulaska u Europsku uniju obećano nam je procvat, radna mjesta, 
med i mlijeko, no što imamo od toga, samo smo sve više siromašniji, svi to pokazatelji 
potvrđuju, znate i sami svi. I to nažalost vrijedi i za Istru. Istra ipak stagnira. Mi znamo da 
smo mi bolji od Hrvatske, to stoji, međutim, već postoje mnogi pokazatelji, kao i 
konkurentnost i još neke stvari, gdje smo se počeli izjednačavati sa ostalom Hrvatskom. 

 Sada bih na kraju samo još spomenuo kada smo uvijek kod tog Uljanika i 
prerađivačkoj djelatnosti kojoj prijeti kolaps, pred jednim smo teškim odlukama što se tiče 
Uljanika i podsjetit ću vas na on što smo rekli mi, zaključili o  Uljaniku, što je i rekao prije 
gospodin Župan, da će Skupština Istarske županije da je potpuno odgovorna i da sačuva 
Uljanik, gospodarski simbol Istre i Hrvatske itd. Zato smo se mi iz Živog zida angažirali 
isto na temu toga. Stoga ćemo sutra organizirati javnu tribinu, ja sam sve pozvao. 
Gospodin kapetan Knežević će održati prezentaciju koja će otvoriti jedna nova vrata 
sagledavanja situacije u Uljaniku, jedna nova vrata na koji način ga spasti. Ja bih volio 
zbilja da svi dođete, svi ste pozvani. Posebno bih volio i da dođu iz socijalno-
gospodarskog vijeća, iz gospodarskog odbora.  

  PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za klubove vijećnika i otvara pojedinačnu 
raspravu za koje se javlja vijećnik Zvonko Lijović. 

 ZVONKO LIOVIĆ, HNS, kaže da će  na početku pohvaliti ovaj strateški dokument. 
Evidentno je i  razvidno da je u njemu utrošeno jako puno truda, vremena, sati rada i 
dokument je opsežan, u najvećem dijelu se maksimalno slažem sa time navedenim, 
naravno tu je neki detalj o kojemu bi se dalo razgovarati, ali mislim da se oni naknadno 
mogu peglati kroz nekakve akcijske planove. Međutim, postoji jedan dio koji je po mom 
mišljenju podcijenjen, a riječ je o energetici. Naime, strategija u svojoj viziji navodi kao što 
vidite ovdje na power pointu da Istra bude autonomna, moderna, otvorena i gospodarski 
konkurentna regija. Ja ću se fokusirati na ovaj pridjev autonomna, prije svega, sa 
energetskog stajališta. Morate znati jednu informaciju, a to je da od 1.01. je prestala raditi 
sa radom TE Plomin I i defakto s tim danom Istra je u energetskom deficitu. Što to znači? 
Da se u Istri po nekakvim ljetnim mjesecima kada je potrošnja najveća, potrošnja doseže 
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maksimum od preko 270 megavata, a isto  tako se može u Istri danas proizvesti 200, 210 
megavata, teoretski gledano  najviše. Dakle, mi smo već danas u deficitu 6, ja ću realno 
reći 80/90 megavati. Mislim da je potrebna jedna zrelost u bavljenju tim problemom, 
dakle, jedna šira diskusija što Istra treba učiniti da bi se postigla energetska 
autonomnost. Naravno, moram skrenuti pozornost na to da sa strujom neće nikada biti 
problema . Zašto ? Jer postoje dobavni pravci iz unutrašnjih dijelova Hrvatske, preko 
Slovenije, dakle, kroz dalekovode se struja osigurava u dovoljnim količinama, te nema 
nikakvih problema za funkcioniranje normalnog života. Međutim, ako ćemo govoriti o 
energetici onda moramo voditi i o tome računa. Ja sam u Strategiji proučio onaj dio koji 
se odnosi i na ove mjere energetske učinkovitosti i korištenja obnovljivih izvora energije. 
Apsolutno podržavam 27 točaka koje su navedene. Sve je to odlično sastavljeno, dobro 
sagledano i  sve to drži vodu. Međutim, zaključno mislim da Istra zaslužuje jedan novi 
energetski objekt, jedan novi izvor energije koji će biti, o tome ćemo mi Istrijani 
raspravljati, razgovarati ovdje sigurno na ovoj Skupštini. Da li će to biti  rekonstrukcija  TE 
Plomin i na ugljen, da li neki Plomin blok A na plin, da li nekakva vjetropark u Lanišću 
gdje postoji jedna studija za jedan vjetropark od 80 megavata ili neka nova verzibilna 
hidroelektrana sa morskom vodom, koja će koristi kao akumulacija energije, to su stvari 
koje Istra zaslužuje, Istra mora imati dakako jaču, s obzirom na ovaj  strateški dokument 
koji će se vjerojatno produžiti do 2027. godine, ukazati na prijedlog, a to je da se  mora 
pored onih 13 projekata, uvrstiti i  14 a to je izgradnja novog energetskog izvora energije.  

 PREDSJEDNIK, hvala lijepa. Slijedeći se prijavio gospodin Damir Prodan. 

 DAMIR PRODAN, kaže da mora pohvaliti Strategiju. Stvarno imamo lijepe strategije, 
ali mislim da je vrijeme da skinemo ružičaste naočale. Previše gledamo toga kako je sve 
lijepo, a nije toliko lijepo. A javio sam se za riječ i zbog toga što ja mislim da nije 
nepristojno da javnost bude informirana što se ovdje dešava i da ja sniman ovdje. Rekli 
ste i da  ćete mi dati riječ, niste mi dali da se branim, ali ste me lijepo spustili da sam 
nepristojan. U Poslovniku nigdje ne piše da ne smijem snimati. 

 PREDSJEDNIK, dobili ste riječ. Svi su čuli vaše mišljenje. Slijedeća je za ostavljanje 
vijećničkih pitanja  vijećnica Vedrana Gregorović-Hrvatin. 

 VEDRANA GREGOROVIĆ-HRVATIN, kaže da bi se ipak vratila na temu. Pohvale 
prije svega autorima ove Studije, ovog dokumenta, svim koji su sudjelovali u njenoj izradi. 
Htjela bih se vratiti na jednu točku u dokumentu, a to je Analiza stanja, mislim da je točka 
5., a to je usporedba konkurentnost u određeni područjima Istarske županije prema 
Republici Hrvatskoj i prema zemljama Europske unije. Kao što se iz  Analize da iščitati 
evidentno je da smo u odnosu na  Republiku Hrvatsku definitivno u određenim 
područjima ispred, konkurentniji svakako, međutim, kada se uspoređujemo sa 
Europskom unijom u određenoj mjeri zaostajemo Veseli me što kroz prioritetne  ciljeve 
odnosno razvojne ciljeve i mjere koje ste naveli u dokumentu mislim da tu konkurentnost 
ovih zemalja Europske unije možemo dostići A posebno  bi me radovalo kada bi te mjere 
i ti prioritetni ciljevi bili uključeni u one operativne planove i programe koje spominjemo od 
početka kada bi se to uključilo na nacionalnoj razini odnosno kada bi išla ona procedura 
boto mat, ono o  čemu pričamo  cijelo vrijeme vezano za ovaj dokument. 

  IRENA  PERUŠKO, IDS,  mislim da je cijeli stručni tim koji je izrađivalo ovu Strategiju 
zapravo izradio vrhunski posao i dobre regionalno operativni program od 2006. do 2010. 
godine kada niste imali ništa od toga na ovakav način posloženo, kada se to radilo 
mjesecima i kada je u tom trenutku, kada se taj dokument donosio, izuzetno jasno bio 
postavljen cilj i regionalni programi na nacionalnom nivou, a usklađeni s  Europskim, ta 
vizija koju ste gospodine spominjali, koja je ambiciozna, a mogla je biti realistična. Ono 
što je uslijedilo nakon toga je jedna neusklađenost nacionalnog nivoa sa regionalnim 
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nivoom odnosno usklađivanje sa ostalim dokumentima koji su temelj krovni dokument 
iznad razina u odnosu na nacionalno i onda se spuštalo niže. Ono jedno, bih rekla, 
međurazdoblje, da ga ne nazovem nekim drugim imenom, jedno razdoblje magle, a to je 
2014-2020. gdje se  regionalni operativni programi koji su doneseni na nacionalnom 
nivou u odnosu na naše županijske nisu  se poklopili i zato je ovih 7 %, što je rekao 
Župan, dosta loša brojka. To je samo naša nemogućnost ne prijavljivanje u odnosu na 
dokumente koje smo donijeli, nažalost, evo tek danas. Ja se iskreno nadam da će se 
dobiti na vrijeme slijednice da se možemo novi regionalni, ali ovog puta opet operativni 
program, radi drugačije posebne tehnologije izrade i drugačijeg  značenja dovlačenja 
financijskih sredstava. I ja iskreno se nadam da ćemo u tome uspjeti i za sada tim koji je 
ovo izradio velike pohvale i čestitke, jer se i dalje držao one osnove koje smo 2006. 
godine ovdje detektirali još uvijek zbog ovih okolnosti nismo uspjeli realizirati.  

 PREDSJEDNIK, pita da li se još netko javlja za riječ. Posto se nitko ne javlja za riječ 
zaključuje raspravu i daje na kraju riječ dr.sc. Borisu Sabati, koordinatoru izrade 
Strategije u ime Istarske razvojne agencije za kratki komentar. 

 Dr. sc. BORIS SABATI, ističe  da je u  raspravi najviše riječi bilo o indeksu 
razvijenosti, GDP-ia, društvenog proizvoda po glavi stanovnika. Ja bih vas sam podsjetio  
da je donesen prije jedno šest mjeseci jedno istraživanje Republike Hrvatske. Imamo 8 
grupa za gradove i općine. Od 10 istarskih gradova 9 je u osmoj skupini. Znači, 
najrazvijenijih gradova. Nadalje, Županija od 4 skupine županija je u četvrtoj skupini, opet 
među najrazvijenijim županijama. Vidimo da ste spominjali bruto društveni proizvod. 
Bruto društveni proizvod ako gledamo na razini Hrvatske 25 % je veći od prosjeka 
Republike Hrvatske i iznosi 13.000,00 eura po glavi stanovnika. To su brojke na razini 
Hrvatske kada uzmete karte. Jako je bitan indeks razvijenosti. Mi smo sve daleko iznad 
razvijenosti Hrvatske. Slažem se  s vama m bismo se trebali uspoređivati s Europskim 
regijama, ovima u blizini, ali donesen je takav zakon da  mi sada na puno natječaja zbog 
naše razvijenosti u Republici Hrvatskoj se ne možemo javiti. I to je činjenica i istina, jer 
smo daleko iznad razvijenosti Republike Hrvatske, To su činjenice i to su rezultati. Tako 
puno natječaja, nažalost, mi ćemo izgubi  novac, jer se ne možemo javiti na natječaj baš 
zbog razvijenosti. A znate da pretežno i stopama rasta i razvijenosti prvi je Grad Zagreb i 
druga je Istarska županija. Znači mi smo po svim pokazateljima prvi ako izuzmemo Grad 
Zagreb. 

 Daje je  bilo pitanje nešto putnički terminal da treba napraviti projekt pregradnje. Mi  
već pregradnu radimo. Mogu najaviti da je Istarska županija dobila jedan projekt iz 
programa Italija-Hrvatska i Istarska razvojna agencija, tko da počinjemo kroz dva, tri 
mjeseca, svako istraživanje zna, da vidimo sve uvjete  kako bi se izgradio putnički 
terminal. 

 Već kada sam kod  BDP-ea 6,3 BDP-ea  Istra radi kada gledamo prosjek Republike 
Hrvatske. 

 Što se tiče energetike slažem se   apsolutno  sa gospodinom Lijovićem, to je 
stavljeno u Strategiju elektrana na plin i alternativni izvori energije. Tu se apsolutno 
slažemo. 

 Identitet. Da li će biti prvi cilj. Ciljevi su svi ravnopravni. 4 cilja je. Prvo je 
gospodarstvo. Uvijek krećemo od gospodarstva, gospodarstvo je ono što najviše stvara. 
To je apsolutno jasno. Identitet smo posebno izdvojili iako se on provlači kroz sve ciljeve i 
kroz sve mjere. Tu je jedna naša specifičnost Ali, sve u što se on provlači kompletno kroz 
sve ciljeve mi smo ga htjeli istaknuti. I najviše se davalo na kulturu. M imasmo i 
Talijansku zajednicu, autohtonu dosta jaku. Tu smo stvarno dati taj identitet i na 
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proizvode će od sada ići brandiranje proizvoda. Tako da smo tu u sve što se on  proteže 
kroz sve ciljeve i mjere htjeli smo dati jači značaj našeg istarskog identiteta, jer smatramo 
i radni tim i partnersko   vijeće i konsultanti iz Zagreba da jesmo specifični, da tu jesmo 
drugačiji i zato nam je to bilo jako bitno da stavim i to strateški cilj istarskog identiteta 

 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o donošenju 
Županijske razvojne strategije Istarske županije do 2020. godine, te nakon glasanja 
utvrđuje da je Skupština sa  većinom  glasova «ZA»,   3  glasova «PROTIV» i bez     
«SUZDRNIH» glasova donijela 
 

ODLUKU 
o donošenju Županijske razvojne strategije Istarske županije do 2020. godine 

AD – 5 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju u    prostoru Istarske 
županije za razdoblje za 2013. do 2016. godine 

 Uvodno obrazloženje su dali ŽUPAN IŽ Valter Flego i ravnateljica Zavoda za 
prostorno planiranje, gospođa Ingrid Paljar. 

 ŽUPAN IŽ, naglašava da će pokušati biti kratak i reći nekoliko stvari koje se tiču 
stanja u prostoru od 2013. do 2016. To je jedna redovita točka dnevnog resa koja je 
svake  3 godine na dnevnom redu Županijske skupštine. Točka koja može poslužiti i kao 
podloga za mnoge druge dokumente, pa i Županijsku razvojnu strategiju koju smo netom 
pričali, Važno je reći oko Izvješća o stanu u prostoru je u slijedećoj činjenici. Evidentno je 
da imamo u Istri s obzirom na broj stanovnika relativno puno stambenih jedinica. Čak 70 
% stanovnika živi u općinama i gradovima koji su uz mre. To znači da trebamo još i dalje 
raditi ili pojačati napore koji se tiču unutrašnjosti Istre, koji   se tiču ruralnog prostora i tu 
se  vidi sva ispravnost što mi i kroz Agenciju za ruralni prostor Istre radimo, a ispred nas 
je novi strateški program ruralnog razvoja Istre za iduće razdoblje. I na prethodnoj točki 
dnevnog reda smo pričali o razvijenosti. Indeks razvijenosti naše Županije jer četvrta 
skupina. To još samo ima Primorsko-goranska županija i Grad Zagreb. Nažalost čuli smo 
koje  to limite na hoće sutra donijeti u kandidiraju na Europske projekte. A kolegica je 
pričala o topi rasta, GDP-ia, a koliko se ja sjećam prezentacije u Europskom Odboru 
regija u Europi najveću stopu rasta ima Rumunjska, pa Bugarska. To me podsjeća na 
naše županije. Neke duge županije imaju veću stopu rasta i normalno je da slavimo kada 
Blanka Vlašić sa 2,00 skoči na 2,03, a kada Šimić od 100 skoči na 2,00 metra  slavimo. 
Želim reći lakše je imati veće stope rasta na manjem rezultatu, što idemo prema gore 
napor je puno većim i još ako država kroz zakon o regionalnom razvoju  ne da jednu ruku 
onda stvari postaju  još više složene. . Kada govorimo o dijelu turizma onda je jasno da 
mi  trebam paziti na rast smještajnih jedinica koji se  dešava u Istri. I upravo zato tu se 
vidi naša ispravnost odluke da radimo na povećanju kvalitete smještajnih jedinica, 
nevažno da li govorimo o privatnom smještaju, o kampovima ili o hotelijerskom smještaju. 
Isto tako važno je reći da  od  ukupno 93.50 hektara obradivog poljoprivrednog zemljišta 
mi u Istri imamo u obradi oko 50.000 hektara. Dakle, još otprilike toliko zemljišta nije 
obrađeno i upravo zato toliko smo i gurali i tražili da se donese novi Zakon o 
poljoprivrednom zemljištu, a od svega toga navodnjavano u Istri je samo.1.190 hektara. 
Napori koje radimo oko  navodnjavanja itekako su opravdani i to je smjer kojim želimo ići 
u dijelu stavljanja u funkciju poljoprivrednog  zemljišta. Osim toga jasno je rečeno  gdje 
su naše slabe točke. Slabe točke koje smo detektirali i u Županijskoj razvojnoj strategiji 
odnose se na željeznički promet i  vjerujem da u novom operativnom programu on će biti 
prepoznat kao nešto u što treba ulagati prvenstveno  europska sredstva, a zadovoljava 
me postotak rasta kućanstva, gospodarstva, obrta koji su priključeni na sustav javne 
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odvodnje otpadnih voda. 2000. - 2011. ta brojka kao što ste mogli vidjeti je oko 57 %, po 
mojim današnjim saznanjima jesmo na 65 %¸. I to isto tako jer područje u kojemu 
ostvarujemo veliki rast zbog izgradnje sustava pročišćavanja otpadnih voda diljem Istre. 

  Treba još reći da u vodoopskrbi je situacija zadovoljavajuća s obzirom da se vidi 
slabost jedino u  sušnim i ljetnim mjesecima, te upravo zbog toga povezivanje izvorišta 
pitke vode je prioritet što smo i usuglasili sa svim vodoopskrbnim poduzećima u Istarskoj 
županiji.  

 Za kraj stanje mora na plažama je  izvrsno. Vidjeli ste čak 203 mjerne točke, a voda 
koja se isporučuje korisnicima je zadovoljavajuće  kakvoće. Dakle, sve u svemu ovaj 
dokument služit će nam kao jedna analiza postojećeg stanja, ali i kao plan djelovanja da 
otklonimo sve uočene slabosti.   

 ZAMJENICA PREDSJEDNIKA TAMARA BRUSIĆ, daje riječ ravnateljici Zavoda za 
prostorno uređenje, gospođi INGRID PALJAR da kratko objasni i nešto  reče o stanju u 
prostoru Istarske županije za razdoblje 2013. do 2016. godine.. 

 INGRID PALJAR, dala je prezentaciju Izvješća o stanju u prostoru Istarske županije 
do 2020 godine u slajdovima. 

 PREDSJEDNIK, konstatira da izgleda da je danas dan kada su svi raspoloženi za 
pričanje. 

 Zahvaljuje se na izlaganju Županu IŽ i otvara raspravu za klubove vijećnika, za koju 
su se javili Sanja Radolović, u ime Kluba vijećnika SDP-HSU-HSS-SDSS-IL i Tedi 
Chiavalon, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI. 

 SANJA RADOLOVIĆ, zahvaljuje  na iscrpnoj prezentaciji. Moram reći da sam puno 
toga naučila iz samog materijala koji je, ne opsezan, nego treba reći da je opsežan. Ja 
sam kada sam to malo čitala cijelo izvješće također, a što ste vi naveli, uočila tri ključna 
problema, to su naše željeznice, poljoprivreda, dva ključna problema, to je obrada samih 
površina i navodnjavanje. Što se tiče poljoprivrede vidim da je  navedeno u izvješću na 
37 stranici da imamo 93.000 hektara poljoprivrednog zemljišta, da se obrađuje od toga 
oko 50.000 hektara pa ne znam, zanima me koliko je od toga u državnom vlasništvu, a 
koliko ne. Isto tako spominjali ste sportsku infrastrukturu, samo malo da  stavim digresiju, 
uistinu to je problem, ali nije to samo istarski problem. Vjerujem da svi znate da je ono za 
što se svi mi moramo boriti u slijedećim operativnim programima, da trenutno ne postoji 
niti jedna linija financiranja iz EU fondova, osim energetske obnove nešto malo i možda  
razlika plus takozvani softver aktivnosti za izgradnju sportskih igrališta, za obnovu 
dvorana i to je nešto što se treba staviti u naše istarske razvojne prioritete. 

 Što se tiče samih željeznica tu bih stvarno htjela pohvaliti vaš objektivan stav, da se 
nije ništa uljepšavalo. Našu su željeznice, nažalost, u katastrofalnom stanju i nekako 
naše razmišljanje, mi smo baš rije  u Klubu pričali o tome da ako već neće Hrvatska da 
se mi sami kao Istra moramo orijentirati, povući sredstva iz EU  fondova ako to bude 
moguće u slijedećem programskom razdoblju i povezati se bolje sa Europom kroz Kopar 
i Trst, jer ostatak Hrvatske ima na raspolaganju sredstva za obnovu željeznica, međutim, 
po tom pitanju je napravljena, rekla bih malo, alko ne i ništa. 

 PREDSJEDNIK, zahvaljuje  vijećnici Sanji Radolović na izlaganju i daje riječ vijećniku 
Tediju Chiavalonu. 
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 TEDI CHIAVALON, kaže da će  Klub vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-Zeleni podržati 
cijeli materijal, koji je dobro sročen. Kolegica je rekla, iz njega se da iščitati mnogo toga. 
Međutim, mislim da je to jedan previše kulturan materijal  s obzirom na one koji nama 
stvaraju probleme, a to su nekulturni, bezobrazni graditelji na divlje. Jer, danas svi oni 
koji traže normalnim putem lokaciju, građevinsku ili bilo što, oni svi rade u skladu s ovim, 
svi rade u skladu sa prostornim planovima, sa dokumentima nižeg ranga u općinama i 
gradovima. Međutim, mi dandanas nakon ovog velikog vala legalizacije koji osobno 
tvrdim da e za Istru bio katastrofalan, jer je nagradio sve one koji su godinama gradili 
najviše uz more bespravno, a sve nas koji smo legalnim putem dolazili do lokacijskih i 
građevinski dokumenata godinama mi smo, kako bi Istrijani rekli, bili štupidi. I sada ne 
samo da imamo legalizirano sve i svašta- Dosta vremena provodim u prirodi i onda kada 
vidim što se sve može naći po našim boškama, uz more, u dolinama  rijeka to je 
katastrofalno. Sada ti ljudi još traže svoja prava, traže infrastrukturu, traže struju, traže 
vodu, traže sve, sada su oni još u boljoj poziciji od nas koji možda u svojim gradovima i 
općinama nemamo infrastrukturu. Na to, nažalost, ne možemo utjecati više. To se desilo, 
to je jedna katastrofalna odluka bila i Istra sigurno plaća danak u kulturnom, vizualnom 
smislu kada nam dolaze turisti i mi sami koji, nažalost, moramo to gledati. 

 Druga stvar je ono što se  trenutačno događa. Da li ti divlji graditelji ili ekipa koja iza 
njih stoji da ima nekakvu informaciju da će opet krenuti nekakav val ili legalizacija, ja ne 
znam, ali gradi se opet na veliko, grade se nelegalni objekti na dnevnoj bazi. Pogledajte u 
mojoj okolici, oko Vodnjana, tamo neka se neto prošeta od Fazane do Peroja jedan dan 
ili od Peroja do Barbarige pa neka se vidi koliko  tamo ima nelegalnih graditelja. I 
institucije ne delaju svoj posao. Ja sam osobno nekoliko puta prijavio divlju gradnju na 
nekoliko adresa nikada nisam dobio odgovor. Iako ta divlja gradnja konkretno može i 
ugrožava živote prolaznika, djece, nalazi se blizu javnih površina, međutim, nitko od 
odgovornih ne reagira. Ponavljam, oni koji ne znaju, odgovorni nažalost nisu na lokalnoj 
razini. Mi kao lokalna zajednica ne možemo apsolutno ništa, niti kao pojedinac, niti kao 
grad, niti kao općina, sve je u rukama inspekcije. Ne znam da li je činjenica  da je  istina 
da je jedan inspektor nadležan za 3 županije. Ako je to je katastrofa. I dok god se to ne 
bude spustilo na lokalnu razinu takve stvari će biti još više. 

 Druga stvar imamo velike migracije koje se dešavaju, dolaze nam ljudi iz drugih 
krajeva Hrvatske, dolaze nam ljudi iz drugih Republika živjeti u naše krajeve i mislim da 
bi bilo dobro da na lokalnoj razini općine i gradovi naprave neke male brošure o tome 
kako kod nas izgleda autohtona gradnja, kako izgledaju kuće, koje su mediteranske boje, 
kako fasade izgledaju. Činjenica je ako se kuća gradi da kuća mora imati fasadu. Da to 
idemo kroz edukaciju. Ja ne krivim te ljude. Oni su došli u krajevima gdje su krovovi 
ovako, gdje su fasada limun žute boje ili u principu ih nema. Mi spadamo Mediteranu. Ja 
ne govorim ništa što ne postoji u našoj okolici. Pogledajte kako izgleda talijanska rivijera, 
kako izgleda Provansa, kako izgleda Francuska rivijera, Španjolska rivijera, Grčka rivijera 
i onda usporedite s onim što se dešava trenutačno kod nas. To je jedan grubi atak na 
naše kulturno naslijeđe izazvano od ljudi nenamjerno, ali mi kao lokalna zajednica, kao 
županija, kao država, moramo na to reagirati, jer devastiramo naš prostor praktički za 
uvijek. Ja znam da, nažalost, današnji zakoni dozvoljavaju da kuća dobije uporabnu 
dozvolu čak ako nema fasadu, ali mislim da moramo svi ovdje pokušati utjecati na to da 
se zakoni mijenjaju i da barem malo sličimo onom razvijenom krugu država kojima 
pripadamo.  Jednostavno ne mogu vjerovati, nije u mojem habitusu, u mojem duhu da 
idem vidjeti nešto, na kraju ne predvidim fasadu. Danas, nažalost, cijela naselja se 
dešavaju bez fasada. Ako nemate nemojte graditi. Otiđite u najmu. 90 % ljudi u Europi 
živi u najmu. Nemojte imati nekretninu, ali pratite je. Nemojte raditi  atak na prostor 
trenutno, a nažalost osim edukacije, koliko mi je poznato, u rukama županije, gradova i 
općina nema ničega drugoga. Zato barem koristimo edukaciju. Krenimo od škola, 
krenimo od osnovnih, srednjih škola, fakulteta, pa na kraju, krajeva do predavanja. 
Činjenica je da po zakonu predviđen nekakav odbor za lijepo, tako nešto se zove. Ne 
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znam da li se to upotrebljava, ali vjerujem da bi arhitekti iz Istre, da bi ljudi iz Udruženja 
arhitekata sigurno sudjelovali u tome i pridonijeli da  se u našem prostoru ne dešava ovo 
što se trenutno dešava. Ponavljam, skrenuo sam možda u nešto ružno, ovaj dokument je 
jako dobar i pokazuje sve ono dobro što vi delate, međutim, me odnosi  se na one kojima 
je to puko slovo na papiru, apsolutno ne predstavlja nikakvu obvezu. 

 PREDSJEDNIK, nema replike na izlaganje predstavnika Kluba vijećnika, ali se 
možete javiti za pojedinačno izlaganje. Nemojte dobacivati. Rekao sam vam otiđite na 
kavu, vratite se i javite za riječ, a ne ovdje. Otvara pojedinačnu raspravu za koju se javlja 
Sanja Radolović, koja je htjela koristiti repliku. 

 SANJA RADOLOVIĆ, kaže da bi samo  nastavila na govor kolege Tedi Chiavalona. 
Ja se apsolutno slažem s njim. I prvi korak, ono o čemu sam već govorila ovdje, nije sve 
kulturno dobro, ali velika većina prostora i zgrada je nepokretno kulturno dobro. I mislim 
da i ovdje u Istri imamo veliki, veliki problem sa nadležnim Konzervatorskim odjelom. 
Primarno zato što oni nemaju ljudi i primarno zato što jako sporo rješavaju predmeti. Jako 
mali broj zgrada se mogao uopće javiti na program energetske obnove kojima bi upravo 
bile dovedene u red sve te fasade, sanirana krovišta u nekim zgradama čak urađeni 
liftovi. Mislim da bi se trebalo ići u nekakvu izmjenu Zakona i da se danas, sutra  
Konzervatorski odjel stavi u nadležnost Županije i da bi to bilo jedno konstruktivno 
rješenje o kojima bismo svi  mi bili zadovoljni. Mislim da bismo mi tu mogli zaposliti veći 
broj ljudi i da se ne bi čekalo prosječan red čekanja rješavanja jednog predmeta odnosno 
potvrde na glavni projekt. Sada Konzervatorskog odjela je 6 mjeseci. Mislim da je to 
apsolutno neprihvatljivo i da se to čim prije mora dovesti u red. 

 PREDSJEDNIK, naglašava da se  za riječ prijavila Divna Radolović Rosanda. 

 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, MOST NL, kaže da bi se htjela nadovezati na 
izlaganje Tedija Chiavalona  i od riječ do riječi se slaže sa njegovim izlaganjem  što sam 
rekla i na sjednici nadležnog Odbora. Imamo velikih problema upravo sa bespravnom 
izgradnjom, posebno dolje na jugu Istre što se gradi bespravno u zaštićenom području, 
kao što je javna ustanova Kamenjak i park šuma Soline. Jednostavno tome ne možemo 
stati na kraj. Molila bih Župana ako može kao Županija poslati pismo inspekciji da bolje 
rade svoj posao i da se ekipiraju, ne znam što reći, jer jednostavno vi prijavite, ima ljudi 
koji prijave bespravnu gradnju, prijave na vrijeme, inspekcija ne dođe ili dođe kada je 
kasno. Zatim što da rade ? Ništa! Nitko ništa ne poduzme i dođe legalizacija i čovjek 
legalizira svoju bespravnu izgradnju. Da li je istina, priča se o drugom krugu legalizacije 
koji će biti vrlo brzo. Baš me zanima, možda  se uputi pismo nadležnom Ministarstvom da 
pitamo da li oni uopće razmišljaju  o tome. Inače ja osobno i mi kao Most i nezavisni 
glasat ćemo za ovaj Izvještaj i zahvaljujem na svemu. 

 PREDSJEDNIK, kaže da se za riječ javio vijećnik  Sandro Jurman. 

 SANDRO JURMAN, HSLS, kaže da ima jedan konstruktivan prijedlog. S obzirom na 
priču koja se danas dosta vrtjela u ovoj Skupštini, koja se može povezati zapravo sa 
svakom točkom dnevnog reda., govorili smo o priči indeksu razvijenosti, pa imam jedan 
konkretan prijedlog kako ćemo kroz priču o indeksu razvijenosti unaprijediti stanje u 
prostoru. Ja sam uvjeren, barem primjerice u ovom dijelu u kojem se tiče jedinica lokalne 
samouprave, Općina Kanfanar je kao za primjer u onoj skupini po indeksu razvijenost i 
praktički nama je nedostupan bilo koji natječaj koji se raspisuje od strane Ministarstava,  
a  da ne kažem i za europske novce i na neki način zapravo nama se limitira razvoj kao i 
svima onima koji  smo dosadašnjim svojim radom dokazali da znamo i želimo raditi u 
interesu naših zajednica. Predlažem Županu da pronađe mogućnost da se u Proračun 
Istarske županije osiguraju određena sredstva gdje će se natječaj raspisati samo za 
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najrazvijenije jedinice lokalne samouprave, jer smo mi trenutno u potpuno diskriminirani. 
Ovo nije politika jednakih prava. Ja kao liberal se zalažem za takvu politiku, nisam protiv 
fondova solidarnosti, sasvim  suprotno dapače, i potičem i to, a mislim da je vrijeme  i da 
na neki način, barem u jednom dijelu određene stvari nama svim zajedno budu dostupne. 
Ja sam kao član stranke koja podržava tu Vladu, tu priču pokrenuo i na stranačkim 
tijelima. Pozivam kolege ovdje, puno liberala koji se tako deklariraju, pa neka to isto učini 
u svojim strankama kada konačno počinju mijenjati stavi u suštini, a ne samo u priči. 

 PREDSJEDNIK, daje riječ Sanji Radolović, koja ima repliku, jedna minuta. 

 SANJA RADOLOVIĆ, kaže da su u petak objavljeni rezultati natječaja mjera 741 
programa ruralnog razvoja, to je mjera za izgradnju vrtića vatrogasnih domova. Od 464 
projekta samo je njih 120  prošlo. Nije prošao niti jedan projekt iz Istarske županije, niti 
jedan projekt iz Primorsko-goranske županije. Mislim da je to sramota i apsolutno 
podupirem prijedlog vijećnika Sandra Jurmana. 

 PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Marinu Baldini. 

 MARINO BALDINI, SDP, kaže da bi nastavio na izlaganje  zadnja dva  vijećnika, što 
je rekao gospodin  načelnik Općine Kanfanar i što je rekla gospođa Sanja Radolović. 
Stvarno da niti jedan  projekt ne prođe  iz Istre, ne govorimo o dva projekta nego o 
stotinama kandidiranih projekata ili Primorsko-goranske županije, pa to je sramota. A mi 
imamo naše službe, evo gospođa Paljar, naša službe za zaštitu spomenika, ona je vrlo 
kvalitetna. Nemojmo ih podcjenjivati ako rade kvalitetne planove. A uostalom otiđite 
prošetati po prostoru malo uz obalu, po otocima, a još malo južnije  pa ćete vidjeti kako to 
izgleda ili kako izgleda Istra. Ne kažem da je kod nas idealno, ima puno problema i sa 
zaštitom prirode i sa zaštitom prostora i u povijesnim jezgrama, ali poznajemo puno gore 
situacije. I ja sam siguran da naši stručnjaci su puno više iznad hrvatskog prosjeka, više 
od onoga koji je materijalno iskazan vezano za brutto nacionalni proizvod ili za neke 
druge vrijednost. Znam to po  vlastitom iskustvu. Problem je sigurno i u duhovnoj 
dimenziji shvaćanja prostora koji je jako bitno, ali ako se nama smanji broj kulturnih 
aktivnosti naročito onih autohtonih, ako  nam se smanjuje naša snaga industrijska, naša 
proizvodnja, ako gubimo one najracionalnije sisteme itd., to sigurno izaziva velike 
probleme u prostoru. Apsolutno sam na strani kvalitete onoga što mi radimo i što 
planiramo,  a samo sam htio konstatirati nekoliko problema, među kojima, imamo sigurno 
prostora za razvoj unutrašnjosti Istre puno više nego na obali, a tamo  jesu ti  socijalistički 
objekti koji se pretvaraju u turizmu u nešto pristojnije objekte pa se dižu te kategorizacije, 
ali u unutrašnjosti možemo još  raditi.  I sada da završim, predzadnja rečenica, ja bih bio 
volio vidjeti  u tim planovima da su se ostvarili dogovori koji je započeo naš Župan za 
spajanje prometno, recimo, na  našoj sjeverozapadnoj granici, da smo uspjeli se spojiti, 
šteta da nismo. Ja sam siguran  da tu država nije odigrala pozitivnu ulogu. Možda ne 
samo Hrvatska, nemojmo Hrvatsku samo blatiti, naša država, stalo nam je do Hrvatske, 
da dokazujemo na  neki problem u Istri i u Hrvatskoj, hoćemo reći, možda je i Slovenija 
zapetljala stvari. Ako oni ne žele da se spojimo s njima  to je stvarno njihova velika 
sramota. I onda je to posebno za turizam, za industriju, za naše građane i za  razvijanje 
planiranog prostora i u tom segmentu. A žao mi je da smo odustali od  projekata koji idu 
željeznički prema našoj istočnoj županiji, povezivanje sa zaleđem i čak u nekim 
međunarodnim novinama naši visoki predstavnici više nam  govore da nam to nije 
potrebno. I sada to nije u redu. 

 Pošto se više nitko ne javlja za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje riječ 
Županu IŽ. 
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 ŽUPAN IŽ, naglašava da su ove dvije točke apsolutno aktualne i  teške, nelegalna 
gradnja i indeks razvijenosti. O nelegalnoj radnji ili  bespravnoj izgradnji sam  više puta 
pričao i mislim da je jedan od najlošijih štetnih zakona u hrvatskoj povijesti izglasan u 
Hrvatskom saboru upravo Zakon o nelegalnoj radnji. Znate kakve smo pritiske imali 
svojevremeno kao trebamo valjda 50 ljudi zaposliti da  hitno sve to legaliziramo, ali još 
uvijek smo i pametni mi smo na  prvu  reagirali i ono što se sada dešava jesu slijedeći 
pritisci kada nešto legalizirate da neka općina ili grad tim ljudima izgradi cestu, 
kanalizaciju, jer odvjetnici obilaze načelnike, gradonačelnike i to je sve skupa Hrvatska. 
Želim reći, a na ragu  rasprave o nelegalnoj gradnji, kako sam u kontaktu sa mnogim naši 
načelnicima i gradonačelnicima, kako su oni svjesni svega što se dešava i kako mislim 
da oni hitno trebaju najprije i sa sobom razmisliti, prvenstveno to govorim za Medulin. 
Evo, gospođa Radolović zna o čemu pričam. Prošli tjedan smo pričali sa kompletnim 
vodstvom Medulina kako oni trebaju promijeniti svoje UP-eue, svoj Prostorni plan. Možda 
u međuvremenu čak ga van snage staviti, jer postoje enormne zloupotrebe, postoji 
enormna divlja gradnja gdje određene rupe u prostornim planovima ljudi pronalaze i 
temeljem toga zidaju. Dakle, znaju načelnici, gradonačelnici tih područja što se dešava. 
O inspekciji i o svemu tone ne želim, nažalost, više ni pričati, jer to ne bi  trebalo više 
pričati nego plakati, da ne kažem nešto drugo. Pričao sam i sa resornim ministrom o 
svemu tome, međutim znate i kako  reagira i  Ministarstvo i ministar puževom brzinom. 
Zao mislim da mi trebamo kroz općine, kroz gradove sve učiniti da  barem zadržimo 
postojeće stanje da ne bude još gore kroz par mjeseci, a sve tendencije ima da bude i 
gore. 

 Što se tiče indeksa razvijenosti , gledao sam, kolegica Radolović odlično je rekla, svih 
7  stranica objavljenih odgovora, na 7 stranica je to pisalo, Agencije za plaćanje u 
poljoprivredi. I meni nije žao da tamo dobivaju neka vatrogasna  društva, neke udruge, da 
ne kažem čime se bave itd., međutim, iz Istre ni jedan, a ne samo iz Istre iz Primorsko-
goranske županije i Grada Zagreba, radi indeksa razvijenosti nula bodova. I to je previše 
strašno, a indeks razvijenosti je naša umotvorina, naša   hrvatska umotvorina gdje smo 
mi htjeli pomoći Slavoniji, Dalmatinskoj zagori i to sada se vidi kako smo pomogli 
Slavoniji i  Dalmatinskoj zagori, ali kako smo kaznili Primorsko- goransku, Zagreb i 
Istarsku županiju.  Desit će se da oni neće imati toliko tih projekata i da će ostati 
neiskorištena sredstva, a da i nećemo  naše projekte moći  valorizirati odnosno naši 
projekti neće proći. Zato jedino rješenje je, one koje ja kao papiga svaki put i ponavljam i  
tražim i pišem, da ukinemo takve indekse razvijenosti. Imam određene podrške u jednom 
smjeru i od same ministrice i premjera da će u dijelu što se tiče povratka novaca kroz 
proračune onima koji su izgubili brdsko-planinska područja i posebnu državnu skrb doći 
jedan alternativnim prijedlog zakona , jer sada se vidi da je Vlada pogriješila i  sada oni  
sami uviđaju koliko štete su napravili sa zakonima krajem prošle godine. A i uvjeren sam 
da, nažalost,  vidjet će i to sam ja bio rekao, ako se sjećate, pred jedno šest mjeseci 
ovdje, to sam rekao na sjednici Vlade, to sam rekao ministrici, vidjet će da su napravili 
jednu veliku štetu, da  će Hrvatska zbog toga biti neuspješna i da se  kažnjavaju 
najkvalitetniji projekti i najrazvijenije regije. Dakle, indeks razvijenosti treba hitno ukinuti, 
poništiti ovakav kakav je, uzeti sasvim  druge parametre. Nismo protiv Slavonije, 
Dalmatinske  zagore, ali ovo je nepravedno i jedino to je sustavno rješenje. Sve drugo 
situacije  ću prihvatiti, da ćemo između sebe se pomagati koliko god možemo, otvoren  
sam za sve prijedloge, ali opet ispada da mi tražimo nekakva rješenja,   a neki drugi, 
nažalost, baš se i ne znoje, a cijela Hrvatska u konačnici je neuspješna. Potpuno fulan 
zakon, potpuno kriva strategija. 

 PREDSJEDNIK, bilo je još jedno konkretno pitanje, ako znamo odgovor, 
neobrađenog poljoprivrednog zemljišta 50 %, kakvo je vlasništvo, da li imamo taj 
podatak, da li je državno vlasništvo, privatno vlasništvo. Pretpostavljam da znam na što 
ciljate vijećnice Radolović. Pitanjem  se apsolutno slažem. na što ci 
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 INGRID PALJAR, od cijelog poljoprivrednog zemljišta kojeg znamo 93/4 tisuća 
hektara, više-manje, 30.000 hektara je državno vlasništvo. Drugo morate pitati kolegu koji 
je u Upravnom odjelu za poljoprivredu, koji zna detalje o tome. 

 PREDSJEDNIK, predlaže da se ovo pitanje  proanalizira i pripremi odgovor. Misli da 
nije dobro takvim podacima baratati napamet, ali pretpostavlja da vijećnica S. Radolović 
ciljate na  to da je velik dio državnog zemljišta neobrađeno zbog sustava dodjele 
poljoprivrednog zemljišta. (S. Radolović: Slažem se). 

 Zaključujem raspravu. Vidim da je  Izvješće o stanju u prostoru izazvalo raspravu o 
mnogim temama koje su dobre. i zbog toga se priključujem svima  onima koji su govorili 
što se tiče bespravne gradnje, legalizacije, pogotovo. Nadam se da nećemo više ići u 
takve načine legalizacije kako smo išli do sada, iako se bude išlo da će se ići potpuno 
drugi način. Ima mnogo primjera, od mog osobnog pa nadalje, od mnogih ljudi znam, koji 
ispadaju na kraju stvarno ono što bi rekli štupidi, svi  sve plaćaju, rade legalno. Da ne 
širimo  sada tu priču, mislim da su poruke vile vrlo jasne. Zahvaljujem se izrađivačima 
ovog Izvješća- Mislim da je stvarno vrlo opsežno, detaljno i da pokazuje to stanje koje u 
mnogo čemu nije dobro i to moramo jasno reći., da stanje nije dobro, jer nastavljamo s 
onim snagama koje imamo i sa moći koju imamo moramo ga pronaći. Mislim da je to 
nekako sukus i tako sam shvatio želju svih vas koji ste danas raspravljali. Sa tom misli 
dajem na glasanje za prihvaćanje ovog Izvještaja o stanju u prostoru. 

 Zaključuje raspravu i  daje na glasanje Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o 
stanju u prostoru Istarske županije za razdoblje za 2013. do 2016. godine, te nakon 
rasprava zaključuje da je Skupština većinom glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  2  
«SUZDRŽANA» glasova, donijela 

ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Izvješća o stanju u prostoru Istarske županije za razdoblje za 2013. 
do 2016. godine 

 Imamo još 22 točke dnevnog reda. Kao što imamo i iskustva pretpostavljam   da ste 
svi proučili materijale i da neće baš za svaku točku biti potrebno uvodno izlaganje pa ako 
netko bude tražio ja ću dati uvodno izlaganje, inače neću. 

AD- 6 

Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Zaklade za poticanje partnerstva i 
razvoja civilnog društva za 2017.   godinu 

 Vijećnik Marino Baldini kaže da za ovu točku dnevnog reda nije dobio dopunski 
materijal, pa se Predsjednik ispričava, iako je to stvar tehnike. 

 Skupština je  bez uvodnog obrazloženja i rasprave većinom glasova «ZA», bez  
glasova «PROTIV»  i 2   «SUDRŽANIH» glasova, donijela 

ODLUKU 

o prihvaćanju Izvješća o radu Zaklade za poticanje partnerstva i razvoja civilnog 
društva za 2017. godinu 

AD – 7 
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Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o ugovorima o koncesiji i radu 
koncesionara za 2017. godinu 

   Skupština je  bez uvodnog obrazloženja i rasprave većinom glasova «ZA», bez  
glasova «PROTIV»  i 1   «SUDRŽANIM» glasom, donijela 

ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Izvješća o ugovorima o koncesiji i radu koncesionara za 2017. 
godinu 

 Za točke AD- 8,9,10.11 PREDSEDNIK predlaže da se objedini rasprava. 
 

AD – 8 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Regionalnog programa za mlade Istarske 

županije 
 

AD – 9 
Prijedlog Zaključka o odobravanju Izvješća o radu Savjeta mladih Istarske županije 

za 2017. godinu 
 

AD - 10 
Prijedlog Zaključka o odobrenju Programa rada Savjeta  mladih Istarske županije 

za 2018. godinu 
 

AD – 11 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju teksta javnog poziva za predlaganje kandidata za 

članove i zamjenike članova Savjeta mladih Istarske županije 
 
 ŽUPAN IŽ, kaže da je na dnevnom redu cijela skupina strateških dokumenata, 
strateški planova, što misli da je jako važno i jako dobro i jedan od tih planova i 
dokumenata o kojima sada razgovaramo je Regionalni program za mlade Istarske 
županije od 2018. do 2022. godine. To je jedan sektorski program., sektorski plan, gdje je 
meni izuzetno drago što je on na današnjem  dnevnom redu Skupštine. I to je jedan 
program koji se direktno tiče mladih. Važno je reći još 2016.godine smo prijavili projekt 
Regionalni program za mlade Istarske županije  na tadašnji, ondašnji poziv Ministarstva 
za demografiju, obitelj i mlade i socijalnu politiku. Prošli smo na tom pozivu i sa nekakvih 
45 % sredstava koja smo onda dobili inicijalnih onda smo ugradili naših 55 kako bismo 
dobili jedan tako važan dokument. U tom dokumentu, kako što ste mogli vidjeti glavna 
vizija, glavni cilj je kako unaprijediti život mladih na području Istarske županije i upravo 
zbog toga on ima svoju veliku vrijednost, jer u njemu, osim stručnog izrađivača 
sudjelovali su mladi, sudjelovali a su Vijeća mladih po gradovima, Županijsko vijeće 
mladih i iz svega toga jasno su definirana pitanja kako stvoriti jedno poticaj društveno i 
ekonomsko okruženje upravo za mlade. Mislim da treba reći kako imamo jednu sjajnu 
ekipu Savjeta mladih, odnosno jesmo imali, s obzirom da im mandat isječe i ja im se 
želim zahvaliti, želim isto tako zahvaliti se svima koji su   sudjelovali u stvaranju jednog  
takvog dokumenta i reći da je to ustvari tek ¸početak, tek početak realizacije koraka iz 
ovog dokumenta. Vidino i znamo da Istarska županija je županija u kojoj raste broj 
stanovnika, broj zaposlenih ljudi i prije svega želimo da raste i broj mladih i upravo zato 
smo jedan takav dokument učinili svjesni da će nakon toga trebati i realizirati sve 
planove, sve aktivnosti, sve što je unutra navedeno, naravno, zajedno sa gradovima, sa 
općinama, sa Ministarstvom, sa privatnim sektorom i da konkretno i operativno aktivnosti 
slijede nakon prihvaćanja istog  danas ovdje  na Županijskoj skupštini. 
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 PREDSJEDNIK, otvara raspravu po sve ove 4 objedinjen točke dnevnog reda za koju 
se javljaju  Sanja Radolović,u ime Kluba vijećnika SDP-HSU- SDSS i  Irena Peruško, u 
ime IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI. 
 
 SANJA RADOLOVIĆ,  pohvaljuje  Regionalni program za mlade, koji je poprilično 
ambiciozan , nije suhoparno napisan. Ono što jedino mislim da možda nema smisla 
uopće  stavljati u taj program je na 164, 165 stranici  Programa. Radi se o najvećem 
problemu današnjice, to je povećanje zapošljavanja  mladih. Međutim, ono što je sa 
državne razine propisano to nekakva garancija za mlade mislim da se svi zajedno 
moramo pogledati u oči i reći da to ne funkcionira. Ne funkcionira kao  primjer u  nekoj 
Austriji, koja nam je relativno geografski blizu, koja je danas po stopi nezaposlenosti 
mladih među 4 % . Kod nas je to preko 30 %. I ne može se, dakle, očekivati dok se ne 
probudimo svi skupa i na državnoj razini, oni dok se ne probude, da ćemo mi mladima 
koji imaju do 25 godina nakon izlaska iz sustava obrazovanja, srednjoškolskog ili visokog 
školskog obrazovanja, pružiti u roku 4 mjeseca ili zaposlenje ili nastavak obrazovanja. 
Mislim da je o zaista jedna teoretska mjera, koja niti u najmanjoj mjeri ne funkcionira u 
praksi. 
  
 PREDSJEDNIK, daje riječ Ireni Peruško,  u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-
ZELENI Irena Peruško. 
  
 IRENA PERUŠKO, kaže da bi osim što se pridružuje čestitkama, osvrnula na ovaj 
važan dokument za našu Županiju. Pridružujem se pohvalama Regionalnom  savjetu 
mladih, koji ovako i onako je na isteku mandata, međutim, biti  angažiran na jednom 
dokumentu kao što je takav i u principu sukus svih problema i potreba detektiranih na 
području naše županije. Mislim da smo jedna od rijetkih županija koja uopće na jedan 
ovakav način i vlastitim pristupom,  sustavnim pristupom je okrenuta prema mladima koji 
su danas, nažalost, moramo reći u našem gospodarskom okruženju u vrlo osjetljiva 
skupina. Njihovi problemi s kojima se oni suočavaju nakon obrazovanja, ulaskom u svijet 
rada, tržište rada, u život, u društvo u kojem se nalazimo u jednoj krizi i identiteta morala 
ako ćemo reći sveukupno,  dotiče to ne samo gospodarstvene nego i socijalne nekakve 
elemente, ovo društvo mora njima dati primjer da i naravno  podršku da brinemo o njima.. 
Lokalni programi kao takvi važni su što na jednom mikro okruženju zapravo dedektiraju, 
na neki način objedinjuju potrebe koje to jesu, da bi on postao operativan kao krovni 
dokument za one gradove i općine koje nemaju kapacitet da donesu jedan takav 
dokument, oni ga mogu na ovaj način prisvojiti, odnosno operativno provesti uz pomoć 
gradova, i onda bih ja voljela da tu, da bez obzira što se kroz Regionalni operativni 
program  vide i velike ambicije, trebalo bi donijeti niz akcijskih  planove, specificirati mjere 
i aktivnosti,  gdje će u  njihovoj mjeri biti pozivi i na ostale fondove koji imaju mogućnosti 
prijave da budu integrirani i prilikom stvaranja i kreiranja proračuna za narednu 
proračunsku godinu, gdje će određene aktivnosti, dinamike i radovi moći ugledati  svijetlo 
dana i gdje se njihove kompetencije, prije nego što ulaze u svijet rada, moći valorizirati na 
pravi način i da budu jednako vrijedni kada krenuti tražiti svoj posao. Evo, hvala još 
jednom. Povale regionalnom  savjetu. 
 
 Pošto se više nitko  nije javio za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i 
odvojeno daje na glasanje točke AD- 8,,9,,10. i 11. te nakon glasanja utvrđuje  da je 
Skupština  većinom glasova ZA», bez glasova «PROTIV» i 2 «SUZDRŽANA» glasa,  
donijela pod 

AD- 8 
ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Regionalnog programa za mlade Istarske županije 
 

AD – 9 
ZAKLJUČAK 
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o odobravanju Izvješća o radu Savjeta  mladih Istarske županije za 2017. godinu 
 

AD - 10 
ZAKLJUČAK 

 o odobrenju Programa rada Savjeta mladih Istarske županije za 2018. godinu 
  
Skupština je većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» 
glasom, donijela pod   
 

AD – 11 
ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju teksta javnog poziva za predlaganje kandidata za članove i 
zamjenike članova Savjeta mladih Istarske županije 

 
 Nakon čega ćemo uputiti javni poziv, jer sadašnjem sazivu mandat ističe 20. svibnja. 
 

AD – 12 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 

izgradnju nove Opće bolnice u Puli 
 
 Za ovu točku imamo preporuku Odbora za financije a njihove sjednice koja je 
donesena jednoglasno uz podršku Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje 
Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u Puli, 
 PREPORUKA Odbora za financije IŽ 
 Predlaže se dodatno pregovaranje  sa bankama po pitanju dodatnog smanjenja 
kamata. 
 
PREDSJEDNIK otvara raspravu a koju se javlja vijećnik Tedi Chiavalon. 
 
 TEDI CHIAVAKON, predsjednik Odbora za financije IŽ  iznosi da je Odbor uzeo na 
znanje da je u prethodnom periodu Županija pokrenula niz  aktivnosti kao bi se  smanjila 
osnovna kamata i poboljšali uvjeti. Teško je na Odboru biti protiv takve informacije i zato 
je Odbor  bio apsolutno za danu preporuku i zato je Odbor bio apsolutno za i dana je 
preporuka da se ide u dodatna pregovaranja s obzirom na što se zadnjih mjeseci, godinu 
dana dešava na financijskom tržištu, svjesni da su kamate na najnižim nivoima i da se 
može bitnije smanjiti uvjeti. U razgovoru sa Županom, ali i sa gospodinom Valerijom 
Drandićem, koji je na čelu tih pregovora, dobili informaciju  da se  zaista to i čini i da se 
navodno kako stvari stoje, kamata i ispod 2 %, što je pohvalno, tako da u ime Odbora za 
financije se zahvaljuje na kooperativnost, ali i na ome  da permanentno na kraju, krajeva, 
i u suradnji  sa Ministarstvom 
 Pošto se više nitko ne javlja za riječ, koji je nositelj svega, djeluje po tom pitanju, 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu  i daje  Zaključak o davanju suglasnosti za 
zaduživanje Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u Puli na glasanje, te 
nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom glasova «ZA, bez glasova «PROTIV» i 
1  SUZDRŽANIM» glasom donijela    
   
     ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće 
bolnice u Puli 

 
AD – 13 

Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na potpisivanje 
Ugovora o zaštitarskim uslugama  tvrtkom SIGURNOST BOLJUN i dr. j.t.d., Pula 
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 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», 1 glasom «PROTIV» i 
1 »SUZDRŽANIM» glasom, donijela  
 

ZAKLJUČAK 
o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na potpisivanje Ugovora o zaštitarskim 

uslugama sa tvrtkom SIGURNOST BOLJUN i dr. j.t.d., Pula 
 

AD – 14 
Prijedlog Odluke o visini i obvezi plaćanja naknade za navodnjavanje za Sustav 

javnog navodnjavanja Valtura za 2018. godinu 
 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i 2 »SUZDRŽANA» glasa, donesena  
 

ODLUKA 
o visini i obvezi plaćanja naknade za navodnjavanje za Sustav javnog 

navodnjavanja Valtura za 2018. godinu 
 

AD – 15 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za  razvoj poljoprivrede i 

agroturizma Istre za 2017. godinu 
 

AD – 16 
Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o korištenju sredstava 

 
 Skupština je, bez rasprave i primjedbi odvojenim glasanje većinom glasova «ZA», 
bez glasova «PROTIV» i 1 »SUZDRŽANA» glasa, donesena pod točkom 
 

AD – 15 
ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za 
2017. godinu 

 
 i  većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 2 «SUZDRŽANA» glasa, pod 
 

AD – 16 
IZMJENE I DOPUNE 

Pravilnika o korištenju sredstava Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre 
 

AD – 17 
Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi za 

2018. godinu 
  
 Skupština je, bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez  »SUZDRŽANIH» glasova donijela 
 

ODLUKU 
o izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi za 2018. godinu 

  
Skupština je, bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  
bez  »SUZDRŽANIH» glasova donijela 
 

ODLUKU 
o izmjenama i dopunama Programa javnih  potreba u kulturi za 2018. godinu 
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AD - 18 
a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola 
elementare italiana, Novigrad - Cittanova  

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
dopuni Statuta Srednje škole Buzet 

 
 Skupština je, bez rasprave i primjedbi odvojenim glasanjem za točku AD- 18 a) i AD-
18 b)  većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  bez  »SUZDRŽANIH» glasova 
donijela  

AD – 18. a) 
ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola elementare italiana, 

Novigrad – Cittanova 
 

AD- 18,b) 
ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o dopuni Statuta Srednje škole 
Buzet 

 
AD – 19 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
osnovnog školstva za 2018. godinu 

 
AD - 20 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
srednjih škola i učeničkih domova za 2018. godinu 

 
 Skupština je, bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» odvojenim glasanjem za točku AD-20 i AD- 20, većinom glasova ZA»,  bez 
glasova «PROTIV» i bez  »SUZDRŽANIH» glasova donijela pod  
 
AD 19. a) 
   

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog 

školstva za 2018. godinu 
Pod AD- 20 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija srednjih 

škola i  učeničkih domova za 2018. godinu 
 

AD – 21 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana 

za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2017. godinu 
 

 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez  »SUZDRŽANIH» glasova donijela 
 

ODLUKU 
o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2017. godinu 
 

AD – 22 
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Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i 
financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima 

zajamčene minimalne naknade koji se griju na drva u 2018. godini 
 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez  »SUZDRŽANIH» glasova donijela 
 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih rashoda 

centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2018. godini 

 
AD – 23 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije 
osobe u 2018. godini 

  
 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i 1 »SUZDRŽANIM» glasom donijela 
 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije osobe u 2018. godini 
  

AD – 24 
Prijedlog Odluke o minimalnim financijskim standardima za decentralizirane 

funkcije za zdravstvene ustanove u 2018. godini 
 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i 1  »SUZDRŽANIM» glasova donijela 
 

ODLUKU 
o minimalnim financijskim standardima za decentralizirane funkcije za zdravstvene 

ustanove u 2018. godini 
 

AD – 25 
Prijedlog Zaključka o utvrđivanju popisa prioriteta za raspored sredstava 

decentraliziranih funkcija u 2018. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i 2  »SUZDRŽANA» glasa, donijela 
 

ZAKLJUČAK 
o utvrđivanju popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 

2018. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava 

 
AD – 26 

Prijedlog Odluke o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje projekata 
temeljem Javnog natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i 

socijalne skrbi u Istarskoj županiji za 2018. godinu 
   
 Na ovu točku dnevnog  reda imamo Amandman koji je donio Odbor za društvene 
djelatnost Skupštine IŽ. 
 

AMANDMAN 
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na  Prijedlog Odluke o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje projekata temeljem 
Javnog natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i socijalne skrbi u Istarskoj 

županiji za 2018. godinu, s time da se povećaju sredstva trima udrugama kako slijedi: 
 
PODRUČJE I.: PROMOCIJA ZDRAVLJA, PREVENCIJA I RANO OTKRIVANJE 
KRONIČNIH NEZARAZNIH BOLESTI 

POD-
PODRUČJE 

NAZIV 
PREDLAGATELJA 

NAZIV 
PROJEKTA 

ODOBRENA 
SREDSTVA 

(u kn) 

IZMJENA 

Preventivni 
programi i rano 
otkrivanje 
zloćudnih 
bolesti 

Liga protiv raka 
Pula 

Psihosocijalna 
pomoć i podrška 
oboljelima od 
kolorektalnog 
karcinoma - 
Stoma klub 

15.000,00 17.000,00 

Gea Pula, Klub 
žena liječenih od 
karcinoma dojke 

Postoperativna 
rehabilitacija 
žena operiranih i 
liječenih od raka 
dojke 

43.000,00 45.000,00 

 
 
PODRUČJE III.: KOORDINACIJA RAZVOJA I PRUŽANJA SOCIJALNIH USLUGA U 
ZAJEDNICI 

POD-
PODRUČJE 

NAZIV 
PREDLAGATELJA 

NAZIV 
PROJEKTA 

ODOBRENA 
SREDSTVA 

(u kn) 

IZMJENA 

organiziranje 
slobodnih 
aktivnosti za 
starije osobe 
i/ili osobe s 
invaliditetom 

 
 
Udruga slijepih IŽ 

 
Neovisno 
življenje 
slijepih Istre 

 
 
30.000,00 

 
 
40.000,00 

 
te se upućuje Skupštini na usvajanje s predloženim izmjenama 
 
Predlagatelj je suglasan sa ovim Amandmanom., tako  da je taj Amandman  sada automatski 
i dio  ove Odluke. 
Pošto se nitko nije javio za raspravu PREDSJEDNIK  zaključuje raspravu i daje na glasanje 
Oduku o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje projekata temeljem Javnog 
natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i socijalne skrbi u Istarskoj županiji 
za  2018. godinu sa prihvaćenim Amandmanom, te na glasanja utvrđuje da je Skupština  
većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH» glasova jednoglasno  
donijela  

 
ODLUKU 

o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje projekata temeljem Javnog 
natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i socijalne skrbi u 

Istarskoj županiji za 2018. godinu 
 

AD – 27 
Prijedlog Rješenja o petim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 

mrtvozornika na području Istarske županije 
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 Skupština je bez rasprave i primjedbi  većinom glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i  bez  »SUZDRŽANIH glasova jednoglasno, donijela 
 

RJEŠENJE 
o petim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području 

Istarske županije 
 
 

PREDSJEDNIK, zaključuje 10. sjednicu Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednica je zaključena u 13,45 sati. 
 
 
 
 
ZAPISNIK VODIO:       PREDSJEDNIK SIŽ: 
 
 
IVAN KLARIĆ                                                                  VALTER DRANDIĆ 
 
 
 
 
 


